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ZPRÁVY MĚSTSKÉHO ÚŘADU

Nově zvolení zastupitelé Města Nová Paka

Volební strana příjmení, jméno věk Polit.
příslušnost

Počet 
hlasů

KSČM Vitoch František Mgr. 65 BEZPP 543 *

ODS Roučka Vladimír MUDr. 56 ODS 1 098 *

ODS Pospíšil Milan Bc. 39 BEZPP 893 *

ODS Roučka Tomáš MUDr. 57 ODS 823 *

ODS Hendrych Josef Ing. 66 ODS 811 *

ČSSD Škvařil František 64 ČSSD 1 238 *

ČSSD                              Ouzký Zdeněk 47 BEZPP 1 080 *

ČSSD Horák Josef Mgr. 51 ČSSD 969 *

ČSSD Soběslav Vladimír Ing. 55 ČSSD 894 *

Sdružení „STAN”,NK Cogan Josef Mgr. 37 BEZPP 1 834 *

Sdružení „STAN„, NK Cogan Rudolf JUDr, Ing. Ph.D 39 BEZPP 1 739 *

Sdružení „STAN„, NK Řeháček Václav 42 BEZPP 1 674 *

Sdružení „STAN„, NK Tůma Josef PaedDr. 73 BEZPP 1 591 *

Sdružení „STAN„, NK Bouchner Pavel 40 BEZPP 1 579 *

Sdružení „STAN„, NK Pačesný Václav Ing., Mgr. 39 BEZPP 1 576 *

Sdružení „STAN„, NK Nýdrle Marek Ing. 39 BEZPP 1 549 *

Sdružení „STAN„, NK Albrecht Stanislav 36 BEZPP 1 540 *

Sdružení „STAN„, NK Kracík Petr Bc. 37 BEZPP 1 460 *

VPM Ježek Petr Mgr. 46 BEZPP 761 *

VPM Pospíšil Milan Mgr. 63 BEZPP 755 *

VPM Nožička Jaroslav Ing. 49 BEZPP 732 *

Voleb do zastupitelstva města se zúčastnilo 4 044 voličů, to je 53.11% z celkového počtu 7 614 voličů. O tom, 
kdo se z výše jmenovaných stane starostou, místostarostou a členem městské rady, rozhodnou sami zastupitelé na 
prvním – ustavujícím zasedání, které se bude konat počátkem listopadu ve velkém sále MKS. 

Jak jsme volili v Nové Pace do Senátu 
1. kolo – 15. a 16. 10. 2010. 
Volební účast: 3 655 voličů (47,99%) 

příjmení, jméno, tituly Volební strana Polit.příslušnost Polit. příslušnost Počet hlasů %

Czernin Tomáš Ing. TOP+STAN TOP 09 TOP 09 476 13,88

+Liška Jiří MVDr. ODS ODS ODS 1 188 34,64

Ruml Otakar Ing. KSČM KSČM KSČM 435 12,68

+Táborský Josef Ing. ČSSD ČSSD ČSSD 928 27,06

Kuhn Jiří RNDr. KDU-ČSL KDU-ČSL BEZPP 134 3,90

Hvězda Jiří MUDr. VV VV BEZPP 160 4,66

Voda Miroslav Suveren. Suveren. BEZPP 108 3,14

+ kandidát, který postoupil do druhého kola voleb
Protože v prvním kole voleb nezískal v celém volebním obvodu Jičín žádný z kandidátů nadpoloviční většinu hlasů, postoupili dva 
nejúspěšnější kandidáti do druhého kola voleb, které se konaly 22. a 23. října t.r.. Výsledky druhého kola voleb před uzávěrkou 
časopisu Achát ještě neexistovaly, ale v době tohoto vydání jsou již k dispozici na www.volby.cz. 
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VÝBORY ZASTUPITELSTVA V NOVÉ PACE

A. Výbory zastupitelstva obecně
1. Postavení výborů
Výbory zastupitelstva obce jsou poradní, přípravné a kontrolní 
orgány pro práci zastupitelstva, které nemohou vydat rozhodnutí 
s externími účinky. P. Kolman charakterizuje výbory zastupitelstva 
obce jako orgány iniciativní a kontrolní, nemající žádnou autonomní 
rozhodovací pravomoc v oblasti samostatné působnosti obce, jejich 
usnesení zavazují pouze tyto výbory samotné, respektive jejich 
členy, a nikoliv například obecní úřad, byť by jeho činnost v oblasti 
samostatné působnosti byla předmětem kontroly. 
Výbory ani komise nejsou dle § 5 zákona o obcích orgány obce; 
výbor je dle zákona orgánem zastupitelstva, komise orgánem rady. 
Komentář k ústavě však mezi orgány obce řadí i orgány obecní rady 
(komise, popř. zvláštní orgány). Tento komentář vycházel ze stavu 
před přijetím zákonů o samosprávě v roce 2000. Nelze však ani dnes 
vyloučit pojetí, že výbory a komise jsou pojmově orgány obce jako 
celku. Nelze beze zbytku přijmout koncept, že orgánem je jen útvar 
nebo osoba uvedená v zákoně, tedy ten, který má právo rozhodnout 
s externím účinkem. Orgánem je v širším než právním smyslu funkč-
ně a organizačně samostatný útvar, kterému jsou svěřeny určité úkoly. 
Autor článku, na rozdíl od zákona, považuje za orgán v právním slova 
smyslu mj. také místostarostu a tajemníka městského úřadu.  
Výbory, obecně formulováno, plní, krom zákonem určených úkolů 
úkoly, jež jim uloží zastupitelstvo. Ze své činnosti se výbory zod-
povídají zastupitelstvu. Podle § 109 odst. 3 obecní úřad napomáhá 
činnosti výborů a komisí.
Zákonodárce v rámci obce (i kraje) zvolil dichotomii, když zastupi-
telstvu přiřkl výbory a komise radě. Ale např. vládní návrh zákona 
o krajích původně počítal pouze s výbory ustanovovanými zastupi-
telstvem, které by plnily své funkce jak vůči zastupitelstvu, tak vůči 
radě. Současný stav umožňuje zdvojování věcných působností, a 
praxe toho i využívá. 
Místo výborů v ústrojí obecních orgánů není pevné. Záleží vždy na 
zastupitelstvu (a také radě a obecním úřadu), jaký význam získají a i 
v rámci jedné obce může dojít k velkému rozrůznění. Na jedné straně  
existují „spící” výbory (jen pro formu), aby bylo zákonu učiněno za-
dost, na druhé straně jsou tu aktivistické sbory, které časově kopírují 
zasedání rady nebo zastupitelstva a iniciativně předkládají návrhy 
řešení problémů, které dlouhodobě sledují. Obrat v činnosti může 
být zapříčiněn zejména přítomností silné politické figury ve výboru 
(např. předsedy místního sdružení politické strany), funkcionáře obce, 
(např. je-li tam člen rady) a přirozeně také kolektivu aktivních lidí, 
kteří budou mít zájem o věc. 
Zákonodárce nepamatoval na myšlenku výborů – správních rad. Že 
by tedy zastupitelstvo mohlo pro správu některých organizací obce 
případně i obchodních společností ustanovit zvláštní orgán, tedy 
výbor. Tyto úkoly tak plní a řídícím orgánem je rada, což  ovšem 
znamená, že s ohledem na mnohost jejích úkolů nemůže více soustře-
dit pozornost. Řešení, že výbor řídí ústavy a podniky, znala dřívější 
právní úprava.

2. Členství ve výboru
Výbory se skládají z lichého počtu členů, přičemž není stanoveno, 
že členem výboru může být jen člen zastupitelstva nebo občan obce. 
Jedna fyzická osoba může být v zásadě členem i více výborů. P. Břeň, 
s ohledem na skutečnost, že kontrolní výbor kontroluje dodržování 
právních předpisů ostatními výbory na úseku samostatné působnosti, 
doporučuje, aby členové kontrolního výboru nebyli zároveň členy 
jiných výborů téhož zastupitelstva.
Odměňování členů výborů, kteří jsou zároveň členy zastupitelstva, 
je standardizováno, maximální výše odměny je stanovena nařízením 
vlády. Naproti tomu odměna, zejména její výše, ostatních členů vý-
borů je plně v rukou zastupitelstva. Ustanovení § 84 odst. 2 písm. 
u) to řadí mezi vyhrazenou působnost zastupitelstva. Obec může 
poskytnout v zásadě odměnu komukoli, dané ustanovení tedy jen 
znamená, že v daném případě je to zastupitelstvu vyhrazeno, nikoli 
že by byla povinnost takovou odměnu poskytnout.  
Členy finančního a kontrolního výboru nemohou být starosta, mís-

tostarostové, tajemník obecního úřadu a dále osoby, které zabezpečují 
rozpočtové a účetní práce v obecním úřadě. Toto ustanovení však je 
do jisté míry nekoncepční. Stran finančního výboru se jedná o jeho 
degradaci na kontrolní orgán, nepřítomnost vrcholných funkcionářů 
obce snižuje jeho význam pro řízení financí kraje, zejména při pří-
pravě rozpočtu kraje a návrhů jeho změn. Např. v Dánsku je starosta 
oblasti přímo předsedou finanční komise.  
Naproti tomu v případě kontrolního výboru je inkompatibilita příliš 
úzká, zde je třeba vztáhnout ji na všechny členy rady a dále na za-
městnance úřadu a snad i na zaměstnance příspěvkových organizací 
obce a ostatních právnických osob zřizovaných obcí. Za příliš zjed-
nodušující, popírající odlišnost funkcí lze považovat totožný výčet 
neslučitelnosti pro oba výbory.  
Předsedou výboru může být jen člen zastupitelstva. Přestane-li být 
předseda výboru členem zastupitelstva, znamená to pro něj i ukončení 
předsednictví ve výboru. Otázkou zůstává pokračování jeho členství 
ve výboru. Pokud byl nejprve zvolen do výboru a později volbou jaksi 
povýšen na předsedu, problém nevzniká. Diskuze lze vést pro případ, 
že byl zvolen jen přímo na místo předsedy. I tehdy je však třeba mít za 
to, že předseda výboru je také člen výboru („výbor se skládá z členů 
výboru”). Můžeme tedy konstatovat jinou konstrukci než v případě 
rady – starosta po ztrátě funkce starosty není již členem rady.   
Předseda výboru může být pro této funkce uvolněn, v praxi je uvol-
ňování na úrovni obcí neobvyklé. Pravidlem se stává obsazování 
předsednického postu v kontrolním výboru z řad členů zastupitelstva 
největší strany, která není zastoupena v radě.
Někde se volí i místopředseda pro každý výbor, a to přímo v zastupi-
telstvu. Zákon místopředsedu výboru nezná, jeho práva a povinnosti 
tak musí stanovit zastupitelstvo nebo přímo výbor.
Počet členů výboru je zákonem předepsán jen v případě obligator-
ních výborů, ty musí mít alespoň 3 členy. Standardem je počet členů 
výboru v rozmezí 3 až 7. 
Zákon o obcích, stejně jako v případě rady, nestojí na zásadě poměr-
ného obsazování výborů, je to ponecháno politickým dohodám. 
Ovšem zejména v případě výborů s kontrolními funkcemi (tedy kon-
trolního a finančního) by měl zákon trvat na poměrném zastoupení, 
případně alespoň na nároku zastoupení stran, které nejsou v radě.  
Funkční období výborů není zákonem stanoveno. V dosavadní praxi 
obcí se po volbách do zastupitelstva znovu ustavují výbory a volí se 
do nich noví členové”. Tím se jaksi implicitně ruší výbory dosavadní 
a končí mandát jejich členů. Zákon to však striktně nepožaduje – lze 
tedy přebírat výbory dosavadní s jejich stanovenými působnostmi 
i členstvem. Pokud by zastupitelstvo ustanovilo rok před volbami 
výbor na 4 roky, pak by jej nové zastupitelstvo, pokud by jej již 
nechtělo, muselo výslovně zrušit. V opačném případě by výbor 
pokračoval ve své činnosti. Praxe však ustavuje výbory na dobu 
neurčitou a obyčejem je skončení funkčního období členů výboru 
společně se zastupitelstvem, které je zvolilo.    

3. Obligatorní výbory
Zastupitelstvo musí vždy zřídit (lépe řečeno sám zákon zřizuje) nej-
méně dva výbory: finanční výbor a kontrolní výbor. Tyto výbory 
jsou nejméně tříčlenné. Obligatorním výborům jsou zákonem přímo 
stanoveny úkoly. 
Pro případ nezřízení obligatorních výborů nepředpokládá zákon žád-
né sankce, teoreticky by mohly působit obecné dozorové prostředky 
nad samosprávnou činností – ty však směřují vůči konání, nejsou 
s to postihnout opomenutí. Jedná se totiž o dozor následný, proti 
rozhodnutím a opatřením. Zvláštní ustanovení jsou však pro případ, 
že se nezvolí starosta nebo pokud se zastupitelstvo neschází – pak 
státní moc musí zasáhnout. 
Pokud se neschází např. rada nebo právě výbory, nemůže stát za-
sahovat.
Stanovení obligatorních výborů je spíše proti svobodné samosprávě. 
Dosáhne se jen toho, že výbory formálně existují a výstupy z jejich 
práce nemají žádný význam. Jiného smyslu by obligatorní výbory 
nabyly, pokud by mohly přímo ze zákona rozhodovat s externím 
účinkem ve stanovené působnosti.
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11. 11. 2010 v 10 hodin se sejdeme u pomní-
ku padlých v Jírových sadech u příležitosti 
dne válečných veteránů.

3a. Finanční výbor
Finanční výbor provádí kontrolu hospodaření s finančními zdroji a s 
majetkem obce. Nemá tedy nárok rozhodovat o financích a majetku 
obce (na rozdíl od např. rozpočtového výboru Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR ve vztahu k financím státu), o tom rozhoduje zastupi-
telstvo a v jeho intencích rada. Finanční výbor však může projednávat 
a navrhovat čerpání finančních prostředků. 
Finanční výbor tedy především kontroluje dodržování všech povin-
ností při hospodaření. O procesní stránce kontroly níže u kontrolního 
výboru. Povinnosti obcí při hospodaření s majetkem stanoví § 38 až 
45 zákona o obcích. Finanční výbor je zejména oprávněn kontrolovat, 
zda je majetek využíván účelně a hospodárně, v souladu se zájmy 
a úkoly obce, zda obec neručí za jiné závazky, než stanoví zákon, 
a zda jsou záměry podle § 39 řádně zveřejňovány. Finanční výbor 
je rovněž oprávněn kontrolovat dodržování rozpočtu a pravidel pro 
hospodaření podle zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravi-
dlech územních rozpočtů. Finanční výbor má právo na projednání 
zprávy o přezkoumání hospodaření za uplynulý rok s auditorem. 
Podle § 14 odst. 6 zákona č. 254/2000 Sb., o auditorech, v platném 
znění, projedná auditor nebo auditorská společnost zprávu auditora 
se statutárním orgánem i dozorčím orgánem účetní jednotky; jde-
-li o obec nebo městskou část hlavního města Prahy se starostou, 
u statutárních měst a hlavního města Prahy s primátorem a dále s 
finančním výborem zastupitelstva.
Výbor může dále např. provádět kontrolu hospodaření právnických 
osob a dalších zařízení založených nebo zřízených obcí nebo také 
kontrolu využití dotací poskytnutých právnickým a fyzickým oso-
bám. V praxi se vyvinul úzus, že finanční výbor má silnou pozici při 
přípravě rozpočtu. Význam finančního výboru by mohl být podpořen 
právem pozastavit účinek rozhodnutí finanční povahy” jiných orgánů 
obce až do rozhodnutí věci v zastupitelstvu. 

3b. Kontrolní výbor
Kontrolní výbor kontroluje především plnění usnesení zastupitelstva 
a rady. Dále na úseku samostatné působnosti kontroluje dodržování 
právních předpisů ze strany ostatních výborů a obecního úřadu. 
Kontrolní výbor tak nemůže ex lege kontrolovat starostu, radu, za-
stupitelstvo nebo komise rady. P. Kolman poznamenává, že v praxi 
se můžeme setkat s přespříliš aktivními kontrolními výbory, které si 
za cíl kontroly vybraly starostu, radu nebo zastupitelstvo, či dokonce 
problematiku dodržování právních předpisů obecním úřadem na úse-
ku přenesené působnosti. S překračováním zákonných kompetencí 
P. Kolman nesouhlasí.
Zastupitelstvo však může kontrolní výbor pověřit dalšími úkoly, viz 
§ 78 odst. 5 písm. c) zákona o obcích, tedy i kontrolními úkoly. A 
kontrolní úkoly se jistě mohou týkat orgánů, které jsou zastupitelstvu 
odpovědny. 
Kontrolní funkce kontrolního (i finančního) výboru se vyčerpává 
oznámením závadného stavu zastupitelstvu, které může přijmout 
opatření. Je tedy značně omezena. Kontrolovaný subjekt má právo 
se k zápisu vyjádřit. 
Oba výbory jsou tak závislé na zastupitelstvu a nejsou s to uplatnit a 
prosadit svůj názor vůči zastupitelstvu, ať už ve věci rozhodnutí jiného 
orgánu anebo případně k rozhodnutí zastupitelstva samého.” 
Ústavou je zastupitelstvo formováno jako nakonec rozhodující 
orgán, a není počítáno s kontrolními mechanizmy na zastupitelstvu 
nezávislými. Opatřením posilujícím samosprávu obcí i krajů by 
byla konstrukce orgánu alespoň částečně  nezávislého. K účinnosti 
vnitřní kontroly by dopomohla volba kontrolního výboru (či jiného 
orgánu) na stanovené funkční období bez možnosti odvolat jeho 
členy. Stanovené funkční období by mohlo přesahovat funkční 
období zastupitelstva. 
Na Slovensku je hlavní kontrolor samosprávného kraje volen na 6 let 
a je odvolatelný jen pro neslučitelnost funkcí, odsouzení za trestný 
čin nebo ztrátu právní způsobilosti anebo tehdy, pokud hrubě nebo 
opakovaně zanedbává své povinnosti.        

4. Jednání výborů
Pravidla jednání výboru vymezuje zákon velmi skromně, což vzhle-
dem k povaze tohoto orgánu jako orgánu bez práva rozhodovat 
s externími účinky postačuje. Zákon jen stanoví, že se výbor schází 
podle potřeby, k přijetí usnesení je třeba nadpoloviční většiny hlasů 
všech členů výboru, usnesení se vyhotovuje písemně a podepisuje 

ho předseda výboru. Zákon o obcích však již nestanoví, jak často se 
mají výbory scházet, kdo je svolává a jakým způsobem, jak dlouho 
před jejich konáním. Lze tedy postupovat značně neformálně (od 
toho také výbory jsou). 
Pravidla jednání mohou vzniknout zvykem nebo obyčejem, ale samo-
zřejmě především psanou formou – totiž jako součást jednacího řádu 
zastupitelstva obce. Zastupitelstvo může také schválit pro všechny 
výbory platný jednací řád výborů. Zastupitelstvo může zároveň 
vymezit věcnou působnost výborů, zejména u výborů fakultativně 
zřizovaných, dále mohou být stanovena pravidla součinnosti výborů 
s úřadem apod. Materie týkající se výborů může být soustředěna ve 
směrnici o výborech, případně ve statutu výborů (jen terminologické 
rozlišení).
Podle H. Neumannové může být jednacím řádem kromě podrobněj-
ších pravidel jednání případně vymezena věcná působnost výborů, 
zejména u výborů fakultativně zřizovaných, dále mohou být stano-
vena pravidla součinnosti výborů s krajským úřadem apod.
P. Kolman k této otázce uvádí, že žádný právní předpis sice přímo 
neukládá povinnost přijetí statutu předmětného výboru, nicméně z 
důvodu právní jistoty (jak vlastních členů, tak i ostatních orgánů) 
nelze přijetí tohoto interního dokumentu než doporučit. Ve statutu 
může být obsažena např. úprava práv a povinností členů výboru, 
úprava zasedání výboru nebo konkrétněji vymezen předmět vlastní 
činnosti.
Důležitou otázkou při tvorbě pravidel jednání je otevřenost zasedá-
ní výboru (pro členy zastupitelstva, občany a veřejnost vůbec). H. 
Neumannová má za to, že „jednání výboru je neveřejné, i když to 
zákon výslovně nestanoví”. 
Obecně, s ohledem na principy činnosti samosprávy, lze mít za to, 
že jednání výborů jsou spíše otevřená, tedy veřejná...     

B. Obecně o výborech v Nové Pace
1. Zřízení výborů
V rámci zákona rozhodlo zastupitelstvo města Nová Paka dne 13. 12. 
2006 o konkretizaci některých otázek týkajících se výborů. Učinilo 
tak ve formě směrnice o výborech. Směrnice především zřídila 8 
výborů: školský, pro rozvoj, kulturní, sportovní, pro životní prostředí, 
silniční, finanční a kontrolní (poslední 2 výbory jsou zřízeny přímo 
zákonem, opakování ve směrnici je však přehledné).

2. Volba výborů
Klíčovým se jeví především kvalitní obsazení výborů, tomu může 
pomoci seriózně provedená volba. Vyplatí se věnovat volbě výborů 
celé jedno zastupitelstvo. Pro každý výbor by měl proběhnout u kaž-
dého výboru nejprve návrh kandidátů, tedy že navrhovatel (většinou 
člen zastupitelstva) sdělí, koho a proč navrhuje. Následně se vylosuje 
pořadí, v jakém kandidáti vystoupí, toto pořadí se pak zachová i 
pro volbu. Při svém vystoupení kandidát sdělí, zda kandiduje jen 
na člena výboru, jen na předsedu výboru nebo na oboje. Kandidát 
na členství, pokud neoznámí opak, je automaticky i kandidátem na 
místopředsedu výboru. 
Po vystoupení kandidátů, se zvážením jejich kvalit, rozhodne zastu-
pitelstvo o počtu členů konkrétního výboru – také zastupitelstvo pro 
slabou kandidátku může od volby upustit.   
Následně se již volí nejprve předseda výboru, následně místopředseda 
a pak ostatní členové výboru. 
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3. Působnost výborů
Působnost výborů byla dána takto: 
Školský výbor: základní a mateřské školy, školní jídelny, základní 
umělecká škola a dům dětí a mládeže; volnočasové aktivity mládeže, 
zejména kroužky, kurzy a kluby. 
Výbor pro rozvoj: dotace, stavební investice, výstavba, územní 
plán, nakládání s majetkem města; nákup, prodej a opravy bytů; 
průmyslová zóna, průmysl a obchod, zaměstnanost.
Kulturní výbor: městské kulturní středisko, muzeum, knihovna 
a kino; společenské a kulturní akce (festivaly, výstavy, umělecké 
produkce); kroniky a historický odkaz města.
Sportovní výbor: tělovýchovné jednoty, sportoviště, rekreační 
sport.
Výbor pro životní prostředí: odpady a hospodaření s nimi, lesy, 
parky, zeleň. 
Silniční výbor: silnice a chodníky, tzn. výstavba, opravy, letní a 
zimní údržba; obchvat města, veřejné osvětlení, doprava a dopravní 
značky.
Finanční výbor: hospodaření s majetkem a finančními prostředky 
města, hospodaření organizací města, rozpočet, rozpočtový výhled 
a závěrečný účet města.
Kontrolní výbor: kontroluje plnění usnesení zastupitelstva a rady 
města; kontroluje dodržování právních předpisů ostatními výbory a 
obecním úřadem na úseku samostatné působnosti; plní další kontrolní 
úkoly, jimiž jej pověřilo zastupitelstvo města. 
V rámci institucionálně a funkčně vymezených oblastí výbory:
a) projednávají a hodnotí stav určených organizací a procesů
b) činí návrhy orgánům města
c) mají právo projednat další návrhy dotýkající se jejich kompe-
tence.

4. Výbory a městský úřad
Zastupitelstvo jednoznačně stanovilo, že výbor je oprávněn ukládat 
úkoly vedoucímu odboru a oddělení. Bylo i určeno, které odbory a 
oddělení městského úřadu pomáhají výborům: 
školský výbor – odbor školství a kultury,
výbor pro rozvoj – investiční oddělení,
kulturní výbor – odbor školství a kultury,
sportovní výbor – odbor školství a kultury,
výbor pro životní prostředí – odbor životního prostředí, 
silniční výbor – majetkové oddělení,
finanční výbor – finanční odbor,
kontrolní výbor – živnostenský odbor.

5. Členové výboru
Bylo stanoveno, že výbor má v principu 5 členů, přičemž zastupitel-
stvo může svým rozhodnutím stanovit, že výbor má 7 členů.
Výbor je oprávněn ukládat úkoly svému členu, a to i pro období mezi 
schůzemi výboru. Člen výboru je povinen účastnit se schůzí výboru 
a plnit úkoly uložené mu výborem.
Co se týče odměňování, tak neuvolněným členům zastupitelstva se 
poskytuje odměna v částkách uvedených v příloze č. 1 k nařízení 
vlády č. 37/2003 Sb., o odměnách za výkon funkce členům zastu-
pitelstva ve znění platném pro příslušnou část volebního období, 
přičemž na návrh předsedy výboru může být 
a) poskytnuta i odměna členovi výboru – nečlenovi zastupitelstva, 
pokud plní úkoly v období mezi schůzemi výboru; toto přiznání 
odměny je možné i se zpětnou účinností
b) členovi výboru – členovi zastupitelstva, který si neplní své povin-
nosti po dobu 6 měsíců, odměna odejmuta.
Výbor může člena výboru ustanovit jako místopředsedu výboru. 
Místopředseda zastupuje předsedu výboru podle jeho pokynů.
Občanovi, který trvale spolupracuje s výborem, může výbor udělit 
statut spolupracovníka výboru. Spolupracovníkovi výboru může být 
na návrh předsedy výboru jednorázově přiznána odměna.

6. Činnost výborů
Jednání výborů upravuje i zákon obcích (jak uvedeno výše). Pod-
půrně jednání upravuje pro Novou Paku právě směrnice o výborech, 
přičemž ta stanovila, že není-li úprava ve směrnici nebo v zákoně 
jiná, řídí se jednání (práce, činnost) rozhodnutím výboru, případně 
rozhodnutím předsedajícího schůze.
Schůze výboru se konají podle schváleného plánu práce výboru, 

který se schvaluje na poslední schůzi v kalendářním roce pro rok 
následující. Do plánu práce se zařadí schůze výboru zejména tak, aby 
se konaly vždy 30 až 19 dní před pravidelnou schůzí zastupitelstva 
města (zastupitelstvo zasedá druhou středu v sudém měsíci vyjma 
srpna, tedy pětkrát za rok).
V případě finančního výboru bylo striktně dáno, že se koná 16 dní 
před pravidelnou schůzí zastupitelstva města – může tak z hlediska 
rozpočtového projednat závěry vzešlé ze schůzí všech výborů.
Schůzi výboru svolává předseda výboru podle schváleného plánu 
práce alespoň 7 dnů předem. Předseda může dále svolat schůzi výboru 
zejména z podnětu členů výboru, zastupitelstva nebo rady. Schůzi 
výboru může svolat také starosta. Starosta svolá schůzi výboru na 
žádost odpovědného člena rady.
Písemná pozvánka se zasílá členům výboru, určenému členu rady 
a spolupracovníkům výboru, pozvánka obsahuje název výboru, da-
tum, hodinu a místo konání schůze, návrh pořadu schůze, do něho 
předseda výboru zařadí návrhy došlé od orgánů města, organizací 
města, členů zastupitelstva, členů výboru a občanů a dále označení 
a podpis svolavatele.
Jednání výboru řídí předseda nebo z jeho pověření místopředseda. 
Jednání výboru se může účastnit člen výboru, člen zastupitelstva, 
člen zastupitelstva Královéhradeckého kraje, vedoucí odboru a ta-
jemník. Jednání výboru se může účastnit občan města, pokud výbor 
nestanoví jinak.
Výbor vždy projedná písemné návrhy doručené alespoň 8 dnů předem 
a dále písemné návrhy předložené radou nebo starostou, pokud to 
jejich povaha umožňuje a byl tu důvod pro jejich pozdější podání. 
Ostatní návrhy výbor může projednat. Návrh musí obsahovat přesné 
znění toho, na čem se má výbor usnést. 
Návrhy může výborům předkládat zastupitelstvo, rada a starosta měs-
ta, člen výboru a zastupitelstva, vedoucí odboru i tajemník, vedoucí 
organizační složky města, občan města a také právnická osoba se 
sídlem na území města.
Bod jednání zařazený na pořad schůze výboru uvede navrhovatel. Po 
vystoupení navrhovatele zahájí předsedající rozpravu. Člen výboru, 
spolupracovník výboru, vedoucí odboru, tajemník a člen zastupitel-
stva  mohou v rozpravě podávat k projednávané věci návrhy.
Výbor rozhoduje o každém návrhu hlasováním. K platnému usnesení 
je třeba souhlasu nadpoloviční většiny všech členů výboru. O návr-
zích se hlasuje v pořadí, v jakém byly předloženy, a to postupně podle 
skupin: 1. návrhy na odročení, 2. návrhy pozměňovací k základnímu 
návrhu, 3. základní návrh. Člen výboru, který s rozhodnutím výboru 
nesouhlasí, má právo, aby jeho odlišné stanovisko bylo uvedeno v 
zápise s uvedením jeho jména.
Pořízení zápisu o schůzi zajišťuje vedoucí příslušného odboru nebo 
oddělení. V zápise se uvede název výboru, datum a místo konání, se-
znam přítomných, přijatá usnesení výboru, odlišná stanoviska. Zápis 
ze schůze se do 5 dnů zveřejní na webových stránkách města.

C. Vybrané výbory v Nové Pace v letech 2006 až 2010
1. Školský výbor
Do roku 2006 pracovala školská komise. Od roku 2006 se činnosti ve 
školství ujal Školský výbor (dále ŠV). V působnosti ŠV jsou mateřské 
a základní školy, školní jídelny, základní umělecká škola a dům dětí 
a mládeže, volnočasové aktivity mládeže, zejména kroužky, kurzy a 
kluby. Bylo určeno, že ŠV pomáhá Odbor školství a kultury.
Z těchto základních údajů vychází pravidelná činnost ŠV. Předseda 
nebo pověřený člen výboru shromažďují dané informace nebo dotazy, 
včetně kontrolních otázek na příslušnou organizaci. Při jednáních v 
organizacích se sumarizují i připomínky, stížnosti, žádosti a závady. 
Těmito záležitostmi se ŠV pravidelně zabývá a výsledek se stává 
součástí zápisů. Ten je pravidelně zveřejňován na internetu. Tím 
zaručujeme možnost veřejné kontroly. Každý vedoucí pracovník or-
ganizace má zároveň možnost docházet na zasedání ŠV. Je tradicí, že 
jsou zváni zástupci organizací vždy, když je projednáváno cokoliv 
týkající se jejich činnosti.
ŠV má od zastupitelstva v rámci rozpočtu města přidělené finanční 
prostředky, které se účelově rozdělují mezi školské organizace. Každý 
zájemce předá ŠV (nebo odboru školství) žádost, kterou odůvodní. V 
rámci akcí, které jsou tzv. projekty, písemně dokládá kromě programu 
jednoduchou finanční rozvahu celého projektu. Od počátku přidělo-
vání financí stanovil výbor i určitou spoluúčast na akcích - např. 60 
% poskytne rozpočet města a 40% je spoluúčast zařízení. Možnost 
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spoluúčasti se předem domlouvá s vedením organizace. Jako nejvhod-
nější se nám osvědčilo pravidelně (cca lx za dva měsíce) navštívit 
vedení a vše dohodnout ústně. Spojujeme to i s možnou prohlídkou 
objektu, se sondáží příslušných záměrů organizace - v některých 
případech i havarijnímu stavu. Tím sledujeme včasnou informovanost 
organizací vůči městu, které tak může plánovitě a včas reagovat, jak 
problém vyřešit. Každý vedoucí pracovník má možnost kdykoliv 
oslovit (pozvat) zástupce ŠV a požádat o radu a řešení, aby se nic 
nemohlo vyvíjet živelně. Vzájemná informovanost je klíčem k dobré 
a vstřícné spolupráci. Při hlasování v ŠV se zároveň určuje, ze které 
položky rozpočtu města se finanční částka poskytne. Toto rozhodnutí 
se objeví i v zápise ŠV. Zápis ŠV v písemné podobě je zpracován do 
48 hodin po zasedání a zároveň se předává i na internetové stránky 
MěÚ. Zápis zpracovává vedoucí odboru školství společně s předse-
dou ŠV. Jde vlastně o přímou a vzájemnou kontrolu.
Co se týče členů výboru, tak předsedou je PaedDr. Josef Tůma. 
Vystudoval učitelství pro 1.-5. ročník a pracovní vyučování pro 6. 
- 9. ročník, v roce 1987 složil státní rigorózní zkoušku na PF v Hrad-
ci Králové a získal titul PaedDr. V letech 2002 - 2006 byl členem 
zastupitelstva i rady a předsedou ŠV, od roku 2006 je zastupitelem 
a předsedou ŠV. Od roku 1958 se věnuje automobilovému mode-
lářství spojenému s prací s mládeží, aktivně se zúčastňoval soutěží i 
v rámci republiky, za výsledky v soutěžích obdržel v roce 1972 titul 
Mistr sportu, pracoval v ústředních komisích pro modelářství, je 
autorem několika publikací o automobilovém modelářství, v publi-
kační činnosti bylo mnoho plánků a návodů, byl členem autorského 
kolektivu, který psal učebnice technických prací pro ZŠ, vypracoval 
několik metodických publikací, jak pracovat s dětmi. Mnoho let vedl 
automodelářský kroužek pro mládež, od roku 2000 je jednatelem 
automodelářského klubu, který je pod číslem 389 veden jako součást 
Českého modelářského svazu v Praze. Od roku 1955 vykonával uči-
telskou práci, v letech 1980 - 2000 vykonával pedagogickou a řídící 
práci, v červnu 2000 odešel do důchodu.
Dalším členem je RNDr. Jaroslav Bareš. Pracoval jako pedagogický 
pracovník i v řídící funkci. Poskytuje i mnoho času jako turistický 
průvodce, aktivně pracuje v krajské organizaci pro důchodce, aktivně 
se věnuje turistice a hraje tenis. Z titulu své profese je zaníceným 
příznivcem přírody. Ve výboru jsou dále členy Mgr. Pavel Matějov-
ský - ředitel Gymnázia a a Střední pedagogické školy v Nové Pace 
a Jaroslava Plecháčová - před odchodem do důchodu pracovala ve 
funkci vedoucí odboru školství a kultury Městského úřadu v Nové 
Pace. Pracuje ve ŠV a kontrolním výboru. Pátým členem je Mgr. 
Anna Zukalová - před odchodem do důchodu pracovala jako učitelka 
chemie a přírodopisu a v 1. - 5. ročníku ZŠ, byla předsedkyní sociální 
komise v Nové Pace, pracuje jako členka ŠV při zastupitelstvu kraje 
v Hradci Králové.
Hlavními oblastmi činnosti výboru jsou:
a) stav činnosti: dvou mateřských škol, dvou základních škol, umě-
lecké školy, domu dětí a mládeže a dvě školní jídelny,
b) stav objektů a provoz,
c) statistické údaje: počet žáků, počet tříd a přípravné třídy,
d) rozbor činnosti organizací,
e) spolupráce s městským úřadem,
f) ekonomické otázky: pomoc městského úřadu, sumarizace poža-
davků na rozpočet,
g) údržba a opravy objektů, budování nových součástí, 
h) rozbor a příprava generálních oprav některých objektů.
Z hlediska rady a zastupitelstva je za naplňování závěrů výboru 
odpovědný Ing. Josef Hendrych - místostarosta města. Vedoucím 
odboru školství a kultury je Mgr. Bohuslav Benč. Oba jmenovaní 
se pravidelně zúčastňují jednání ŠV.
ŠV má schůzky vždy jednou za dva měsíce (nebo podle potřeby) 
ve středu od 15 hodin a MěÚ. Náplň schůzek je připravena podle 
potřeb a úkolů organizací.

2. Sportovní výbor
Předsedou výboru je Mgr. František Vitoch, který vystudoval 
učitelství – obor ČJ-TV, členem zastupitelstva je od roku 1998, od 
roku 1998 je i předsedou sportovního výboru (období 1998-2002 
spojeno se školstvím, od roku 2002 sport samostatně), v letech 2002-
2006 rovněž členem rady, v období 2006-2010 i členem kulturního 
výboru. Od roku 1982 členem OV ČSTV (místopředseda), od roku 
1985 dosud předseda OV ČSTV Jičín. Člen krajské rady Králové-

hradeckého krajského sdružení ČSTV. Po celý život pedagog, řídící 
pracovník ve školství, nyní v důchodu. Mnohaletá trenérská činnost, 
zvl. kopaná.
Členy výboru jsou: Mgr. Petr Ježek, člen zastupitelstva, ředitel ZŠ 
Husitská v Nové Pace, jednatel 1. FK Nová Paka (kopaná).
PaedDr. Miloslav Pour, od roku 1958 trenér různých novopackých 
basketbalových družstev (úspěchy), pedagog ISŠ v Nové Pace, nyní je 
starostou Tělocvičné jednoty Sokol, předsedou odboru sportu Jičínské 
župy, člen a rektor trenérsko-metodické komise Východočeské ob-
lasti Čes. basket. federace, rozsáhlá publicistická činnost v okresních 
novinách, novopackém Achátu, nyní v důchodu.
Josef Antoš, technolog ZPA Nová Paka, místopředseda TJ Nová 
Paka, člen výboru a aktivní hráč kuželek a bowlingu, člen revizní 
komise Královéhradeckého krajského sdružení ČSTV, člen OOV 
v Jičíně.
Ing. Tomáš Machek, podnikatel (Elektra Machek), předseda a trenér 
mládeže Teniscentrum Nová Paka
Hlavními oblastmi činnosti výboru jsou:
a) stav činnosti15 sportovních subjektů,
b) stav sportovišť, údržba, provoz,
c) statistické údaje – členská základna, organizování mládeže, 
d) účast v soutěžích, zvláště u mládeže,
e) rozbor činnosti větších sportovních subjektů za účasti jejich 
funkcionářů, 
f) spolupráce se školami, 
g) ekonomické otázky, pomoc města, sumarizace požadavků na 
rozpočet, 
h) sportoviště – potřeby – výstavba, údržba, provoz, 
i) příprava, organizace, vyhlášení Nejúspěšnějších sportovců města 
(v roce 2009 po jedenácté), 
j) pomoc novým sportovním subjektům, 
k) oceňování sport. funkcionářů a trenérů při jejich významných 
životních výročích, 
l) rozbor provozu větších sportovišť – zimní stadion, sportovní haly 
(tělocvičny ZŠ), letní stadion,
m) sportování a sportoviště ve spádových obcích, 
n) přípravné práce – bazén, lyžařský areál Máchovka – fotbal, 
hřiště.
Květnové zasedání je organizováno jako výjezdní s cílem seznámit se 
stavem sportovišť na místě, informovat se u provozovatelů na překáž-
ky, obtíže – pomoc při jejich odstraňování, využívání sportovišť
Z hlediska rady a zastupitelstva je za naplňování závěrů výboru 
odpovědný Ing. Rudolf Cogan, místostarosta města; vedoucím 
příslušného odboru je Mgr. Bohuslav Benč.
Výbor má schůzi vždy jednou za 2 měsíce (pondělí 14,30 hod. na 
radnici v kanceláři místostarosty). Základní pořad schůzek je dán 
dle ročního plánu práce.

3. Silniční výbor
Předsedou výboru je JUDr., Ing. Rudolf Cogan, Ph.D., vystudovaný 
právník a ekonom. Členem zastupitelstva je od roku 2002. Po roce 
2002 byl předsedou finančního výboru. Od roku 2006 je místostaros-
tou města. Činný je i jako teoretik, napsal několik publikací a článků 
o samosprávě, zejména o krajích. Členy výboru jsou: 
Pavel Bouchner, člen zastupitelstva, podnikatel v oboru opravy 
automobilů a obchod s náhradními díly,
Michal Geisler, velkopodnikatel v elektronice, byl členem rady 
města,  
Petr Kuřík, byl starostou města v letech 1990 až 2002, následně 
náměstkem hejtmana Královéhradeckého kraje s odpovědností za 
dopravu a silniční hospodářství, 
Petr Malý, podnikatel v oboru pohostinství, bývalý ředitel Technic-
kých služeb města Nová Paka 
Bc. Milan Pospíšil, člen zastupitelstva, místní velitel hasičské zá-
chranné služby (profesionální i dobrovolné),      
Karel Rulf, podnikatel ve stavebnictví (včetně dopravních staveb), 
je i předsedou osadního výboru osady Vrchovina,
Václav Řeháček, provozovatel autoškoly, byl členem zastupitelstva 
v letech 1998 až 2002.
Hlavními oblastmi činnosti výboru jsou:
a) zimní a letní údržba silnic a chodníků – plánování zimní údržby, 
i vyhledávání konkrétních drobných poškození,
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b) výstavba a rekonstrukce komunikací – každoroční plán velkých 
(nad 500.000 Kč) a malých akcí, stanovení rozpočtových priorit, 
c) dopravní značení – návrhy na instalaci značek, odstraňování, 
obnovu,
d) hromadná doprava – jízdní řády krajských spojů a dále místní 
doprava,
e) stanoviska k věcem projednávaným státní správou,
f) koncepční řešení (systémové změny) v dopravě.
S výborem úzce spolupracuje investiční oddělení městského úřadu, 
to odpovídá za stavební práce. Majetkové oddělení má ve své sprá-
vě dopravní značení. Stavební úřad (státní správa) řeší uzavírky a 
překopy komunikací. Technické služby realizují údržbu komunikací. 
Městská policie plní úkoly na úseku pořádku v dopravě, bezpečnosti 
a plynulosti (např. při uzavírkách a nehodách), důležitým motivem 
je parkování a také prevence.   
Z hlediska rady a zastupitelstva města je za naplňování závěrů vý-
boru odpovědný Rudolf Cogan, místostarosta města (je předsedou 
výboru).
Výbor má schůzi vždy jednou za 2 měsíce, od 17:00 hodin na radnici. 
Těsně před schůzí (obvykle téhož dne ve 13:00 hod) se koná porada 
s odpovědnými pracovníky města, kontroluje se, zda byly plněny 
usnesené úkoly, také se projednává, kdo bude plnit případné nové 
usnesení výboru. 

4. Výbor pro životní prostředí
Předsedou výboru je Marek Nýdrle, vystudovaný lesní inženýr, který 
je od roku 2006 členem zastupitelstva a rady města.
Členy výboru jsou:
Ivan Vokatý, dlouholetý vedoucí odboru životního prostředí na 
městském úřadě.
Milan Kaplan, učitel s zaměřením na výchovu k životnímu pro-
středí
Miroslav Brandejský, významný český ornitolog
Radomír Sedláček, podnikatel v zemědělství
Josef Pyciak a Miroslav Lenfeld, aktivní ochránci životního pro-
středí
Hlavními oblastmi činnosti výboru jsou:
a) Koncepce, obnova a rozvoj městské zeleně – z rozpočtu výboru 
jsou financovány investice do obnovy  a rozvoje zeleně
b) Řízení údržby městské zeleně
c) Koncepce lesů ve vlastnictví města
d) Řízení odpadového hospodářství
e) Ochrana životního prostředí – likvidace černých skládek
f) Občanská vybavenost ve vztahu k životnímu prostředí – lavičky, 
koše, čistota města.
S výborem úzce spolupracuje odbor životního prostředí městského 
úřadu a  Technické služby. Z hlediska rady a zastupitelstva je za 
naplňování závěrů výboru zodpovědná Ing. Marek Nýdrle, radní 
(je předsedou výboru). Výbor má schůzi obvykle jednou za 2 měsíce, 
od 17:00 hodin v kanceláři odboru životního prostředí.

5. Kulturní výbor
Kulturní dění v Nové Pace zabezpečovala do roku 2006 komise pro 
kulturu. Po komunálních volbách byl zvolen zastupitelstvem kulturní 
výbor v následujícím složení:
předseda - Ing. Josef Hendrych
členové  - Zdeněk Burkert, Mgr. Šárka Horáková, Tomáš Mahrla, 
Mgr. Ondřej Nydrle, MUDr. Tomáš Roučka, Mgr. František 
Vitoch, Mgr. Bohuslav Benč.
Nejvýznamnější akcí roku 2007 byla příprava oslav 650. výročí 
první písemné zmínky o Nové Pace. S nejen finanční podporou za-
stupitelstva se podařilo členům výboru připravit úvodní dvoudenní 
oslavy s bohatým kulturním programem, který byl tvořen převážně 
uměleckými tělesy Novopacka, následně akce pokračovaly až do 
podzimu 2007. Byla vydána publikace Střípky z novopacké historie. 
Původní oslavy se transformovaly do každoročních, dnes již tradič-
ních Slavností slunovratu. Ty přitahují na konci měsíce června do 
Nové Paky řadu hostů. 
Velký důraz klade kulturní výbor na podporu nově vzniklých souborů. 
Od samého začátku rozšířili členové výboru svoji činnost na větší 
počet zájmových spolků. Od roku 2007 je novou tradicí i Plenér ma-
lířů Novopacka, kterého se účastní malíři z oblasti Semilska, Jičínska 

a různých částí Polska. Část výtvorů amatérských výtvarníků  byla 
prostřednictvím kulturního výboru předána do majetku města. Dnes  
mohou tato výtvarná díla vidět všichni, kteří  navštíví Městský úřad 
v Nové Pace. 
Po několika letech se podařilo s podporou kulturního výboru zlepšit 
i činnost fotoklubu. 
K pravidelně podporovaným spolkům patří i pěvecký sbor Hlas. Ten 
je často recipročně využíván při různých kulturních akcích propagu-
jících město Nová Paka i za jeho hranicemi. Dále byly podpořeny 
akce Městské knihovny, městského muzea, městského kulturního 
střediska, Sokola, akce Klášter žije, Houslová soutěž Muzikova Paka, 
Dvořákův festival atd. O podporu mohou žádat všechny subjekty 
zabývající se kulturou, výběr je dohodou členů kulturního výboru.  
Předsedou výboru je Ing. Josef Hendrych, absolvent ČVUT s ná-
sledným  pedagogickým vzděláním. Členem zastupitelstva je od roku 
2002, pracoval jako člen školského a organizačního výboru.
Členy výboru jsou Zdeněk Burkert, konstruktér. Pracoval v řadě 
kulturních zařízení a získal rozsáhlé zkušenosti v kulturní oblasti 
(kronikář města, zaměstnanec muzea atd.).
Mgr. Šárka Horáková, učitelka Gymnázia v Nové Pace. Je členkou 
Redakční rady časopisu Achát. Tomáš Máhrla je pracovníkem sou-
kromé fy Enika a má dlouhodobé zkušenosti z oblasti kultury.
Mgr. Ondřej Nydrle, absolvent Pedagogické fakulty Univerzity 
Hradec Králové a Masarykovy univerzity Brno. V současné době je 
spolumajitelem papírnictví v Nové Pace. 
V minulosti byl členem kulturní komise při MÚ v Nové Pace.
MUDr. Tomáš Roučka se ve svém volném čase věnuje historii 
Novopacka. V letech 2002 až 2006 byl členem komise pro památko-
vou péči. Mgr. František Vitoch vystudoval pedagogickou fakultu. 
Je univerzálním aktivním muzikantem, moderátorem a sportovním 
organizátorem. Zajímá se o veškeré dění na Novopacku.

D. Závěr
Výbory zastupitelstva města jsou důležitým orgánem pro rozhodování 
samosprávy v Nové Pace. Důvody relevance výborů při formování 
politiky města lze hledat v jejich obsazení, kvalitě jejich práce a 
akceptaci jejich výstupů ostatními orgány města.
Ve výborech by měli být především lidé s odborným vzděláním a 
zkušenostmi s agendou na určitém úseku. Pro demokratickou akcepta-
ci výstupů z výboru jsou dále důležití vrcholní představitelé města, 
členové zastupitelstva, předsedové stran v zastupitelstvu účastných, a 
dále kandidáti do zastupitelstva, kteří byli nejblíže zvolení. Zmínění 
mohou být členy výborů, spolupracujícími osobami, případně mo-
hou participovat jen tím, že na schůze výborů dochází a se znalostí 
věci pak prosazují závěry ze schůzí – např. pověřený místostarosta 
odpovídá za realizaci závěrů výborů v radě města.

R. Cogan, za přispění J. Tůmy, F. Vitocha, 
M. Nýdrle a J. Hendrycha

LITERATURA: BŘEŇ, J. ČLENSTVÍ VE VÝBORECH, MODERNÍ OBEC 8/2004 
BÝMA, M., SAMKOVÁ, P. VÝBORY ZASTUPITELSTVA A KOMISE RADY OBCE, MODERNÍ OBEC 
6/2007. COGAN, R. TVORBA ROZPOČTU SAMOSPRÁV. OBEC A FINANCE 5/2004. COGAN., 
R. KRAJSKÉ ZŘÍZENÍ. PRAHA: ASPI, 2004. KOLMAN, P. ORGÁNY ZASTUPITELSTVA OBCE 
A RADY OBCE VEŘEJNÁ SPRÁVA 30/2004. NEUMANNOVÁ,  H.  INICIATIVNÍ, PORADNÍ A 
KONTROLNÍ ORGÁNY ZASTUPITELSTVA A RADY KRAJE, VEŘEJNÁ SPRÁVA 1-2/2002
NOVOTNÝ, V. HLASOVÁNÍ V ORGÁNECH OBCE, VEŘEJNÁ SPRÁVA 38/2004. ŠROMOVÁ, 
E. ČINNOST FINANČNÍHO A KONTROLNÍHO VÝBORU ZASTUPITELSTEV OBCÍ, VEŘEJNÁ 
SPRÁVA 18/2002.
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Volby do osadních výborů, 
konané ve dnech 15. a 16. října 2010 - VÝSLEDKY

Heřmanice

Počet odevzdaných lístků: 132

- z toho neplatných: 0

poř. Jméno a příjmení Počet hlasů

1. Stanislava  Kristiánová 78

2. Jiří Novák 62

3. Marie Kozlová 49

4. Marcela Fajferová 47

5. Ivan Sehnal 46

6. Jaromír Macourek 28

7. Pavel Valenta 25

8. Miroslav Hrnčíř 14

9. Ladislava Trnková 11

10. Jiřina Kryspínová 6

11. Romana Novotná 1

Kumburský Újezd

Počet odevzdaných lístků: 68

- z toho neplatných: 4

poř. Jméno a příjmení Počet hlasů

1. Bedřich Kotek 47

2.-3. Ingrid Bukovská 46

2.-3. Pavel Mach 46

4. Jana Ščudlová 35

Podlevín

Počet odevzdaných lístků: 56

- z toho neplatných: 3

poř. Jméno a příjmení Počet hlasů

1. Ing. Pavel |Ježek 35

2. Ing. Pavel Bekr 24

3. – 4. Ing. Monika Hujerová 22  rozhodne 
zastupitelstvo3. – 4. Jiří Vinšálek 22

Přibyslav

Počet odevzdaných lístků: 19

- z toho neplatných: 3

poř. Jméno a příjmení Počet hlasů

1. – 3. Oldřich Mihl 15

1. – 3. Petr Jelínek  15

1. – 3. Jiří Brádle 15

Pustá Proseč

Počet odevzdaných lístků: 6

- z toho neplatných: 0

poř. Jméno a příjmení Počet hlasů

1. Jana Drahošová 6

2. Martin Drahoš 3

3. Jiří Balský 2

Blanka Junová 0

Radkyně

Počet odevzdaných lístků: 35

- z toho neplatných: 3

poř. Jméno a příjmení Počet hlasů

1. Tomáš Portych 27

2. Václav Záveský 23

3. Miloš Ruml 22

Studénka

Počet odevzdaných lístků: 29

- z toho neplatných: 0

poř. Jméno a příjmení Počet hlasů

1. Jaroslava Štejnarová 23

2. JUDr. František  Koloc 21

3. Jiří Vágenknecht st. 19

4. Tomáš Vágenknecht 12

Štikov

Počet odevzdaných lístků: 107

- z toho neplatných: 2

poř. Jméno a příjmení Počet hlasů

1. Otomar Reimann 71

2.-3. Zdeněk Horák 50

2.-3. Josef Šeps 50

4. Alena Brádlová 42

5. Roman Brádle 25

6. Michaela Krutská 17

7. Zdeněk Kotyk 14

Valdov

Počet odevzdaných lístků: 47

- z toho neplatných: 4

poř. Jméno a příjmení Počet hlasů

1. Miloslav Zlatník 29

2. Miroslav Roubal ml. 28

3. Zdeněk Fejfar 25

Vlkov

Počet odevzdaných lístků: 15

- z toho neplatných: 2

poř. Jméno a příjmení Počet hlasů

1. Miroslav Jebavý 10

2. Stanislav Klouček 8

3. Iveta Samlerová 6

Vrchovina

Počet odevzdaných lístků: 162

- z toho neplatných: 5

poř. Jméno a příjmení Počet hlasů

1. Jaromír Erlebach 133

2. Stanislav Hylmar 108

3. Karel Rulf 102

4. Zbyněk Luňák 38
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Pozor, změna termínu Vítání občánků!!!
V říjnovém čísle časopisu jsme uveřejnili pozvánku na Vítání 
občánků. Dovolujeme si Vás upozornit na změnu termínu konání 
akce.

Vítání se bude konat již v sobotu 13. 11. 2010.
Děkujeme za pochopení a těšíme se na všechny nové občánky, 
jejich rodiče, prarodiče, sourozence a další rodinné příslušníky.
Místo konání, tedy obřadní síň na Masarykově náměstí čp. 1, 
zůstává beze změny.
Prosíme rodiče dětí narozených od 1. 4. 2010 do 30. 9. 2010, kteří 
mají zájem se tohoto malého slavnostního obřadu zúčastnit, aby 
se přihlásili nejpozději do 3. 11. 2010 na Městském úřadě v No-
vé Pace, oddělení matriky, přízemí, dveře č. 3, telefon 493 760 
112, e-mail: fajferova@munovapaka.cz, kde také obdrží další 
informace o konání obřadu.
Těšíme se na setkání s Vámi.

Marcela Fajferová, matrikářka MěÚ Nová Paka

..... ještě energetika
Na stránkách několika posledních čísel Achátu jste si mohli 
přečíst něco z historie energetiky v našem městě a regionu. 
To vše proto, že 23. listopadu 2009 uplyne 100 let od oka-
mžiku, kdy byla uvedena do provozu Městská elektrárna 
v Nové Pace.
Aby toto významné výročí mělo patřičnou formu, připravila 
skupina příznivců vzpomínkové setkání, na kterém bude před-
stavena drobná publikace, shrnující vše podstatné o vzniku 
elektrárny. Srdečně jsou zváni všichni bývalí zaměstnanci, 
pamětníci a občané města, kteří mají zájem o tento úsek 
historie našeho města.
Vzpomínkové setkání se uskuteční v úterý 23. listopadu 
2009 ve 14 hodin v sále P-centra Militkách v Nové Pace.

Těšíme se na vaši účast.

NOVÁ PUBLIKACE
Konfederace politických vězňů - pobočka Nová Paka upo-
zorňuje na novou publikaci knížky od Josefa Bušáka 150 let 
o III. odboji v Roztokách u Jilemnice.
Knížka bude vydána v podzimních měsících v rámci oslav 650 let 
trvání obce Roztoky u Jilemnice a bude k dostání v knihkupectvích 
v Jilemnici, Nové Pace a OÚ v Roztokách, ale i jinde. Knížka je 
svědectvím o době nástupu komunistů k moci a jejich metod, které 
tehdy používali k svému udržení. Vzhledem k tomu, že v tomto 
podhorském či horském kraji byla jen malá zemědělská hospo-
dářství, kolektivizace vesnice probíhala mírněji, ale i tato doba je 
v knížce zmapována. V. Hlostová, starostka Staré Paky

Exkluzivně prodám dům s byty a neby-
tovými prostory na Masarykově náměstí 
v centru Nové Paky.

Zastavěná plocha cca 150 m2 na pozemku 256 m2. Vyžaduje 
rekonstrukci. Členité sklepení. V přízemí nebytové prostory. 
V 1. patře 5 místností bez příslušenství. Velká půda vhodná 
k vestavbě. 
Ing. Miloslav Hlava tel: 602 306 781 mhlava@volny.cz

3,9 mil. Kč - cena 
k jednán

í
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PROMÍTÁNÍ FILMŮ 
KARLA POKORNÉHO
úterý 2. 11. 2010 v 18 hod., malý sál, vstupné: dobrovolné
Pan Karel Pokorný získal v září „Stříbrnou krajku„ v nejstarší 
soutěži neprofesionálních tvůrců Rychnovská osmička, které se 

každoročně zúčastňuje a nepravi-
delně bývá i oceněn. Jeho vitrina 
se už pyšní třemi trofejemi, z toho 
jednou mezinárodní, a navíc má 
ve svém archivu čestné uznání 
z r. 2002. Na letošní III. ročník 
poslal tvůrce dokument s titulem 
„Vrátím se...„, který je životním 
průřezem generála Vlastimila Ve-
selého z Jičína. (Někteří vyznavači 
amatérských filmů měli možnost 
vidět tento film předloni v městké 
knihovně.) Autor ještě týden před 
uzávěrkou rozvažoval, zda má 
právě tento dokument přihlásit do 
soutěže s mezinárodní účastí. Že se 

posléze odhodlal, byla správná volba a o to větší překvapení jej 
čekalo při vyhlášení výsledků v neděli 5. září, na které odjel vlast-
ně jen kvůli finálnímu rozhodnutí poroty. (Soutěž začínala už v 

pátek, ale pan Pokorný 
se účatnil skautského 
pohřbu Jiřího Materny 
- viz článek v Achátu). 
Filmová akce, rozdě-
lená na dokumenty, 
reportáže, animované a 
hrané filmy, měla jako 
vždy největší zastoupe-
ní v prvně jmenovaném 
žánru. 24 autorů doufa-
lo, že... Náš novopacký 
autor si přílišné ambice 
nedělal, vždyť jména 
kolegů byla vesměs 
matadorská a ocenění 
čestným uznáním by 
je potěšilo. Tříčlenná 
odborná porota, sesta-
vená z profesionálních 
televizních a filmových 
osobností, však byla ji-
ného mínění a novopac-
ký autor převzal před 
diváckým auditoriem 
cenu, kterou rozhodně 
nečekal - „Stříbrná 
krajka„ - za 2. místo je 
nejvyšším oceněním, 
které za výše uvedený 
titul získal, když v 
předchozích soutěžích, 
méně atraktivních, si 
odnesl také ceny, ale 
„nižšího charakteru„ 
(čestná uznání a 3. 
místo). Film „Vrátím 
se...„ byl oceněn na 
pěti soutěžích. Nejvý-
še v Rychnově n. K. v 
právě začínající filmové 
sezoně. R. Martincová

Program 
Předvánočních trhů 27. 11. 2010
Masarykovo náměstí Nová Paka
  9.45 hod. Průvod k Betlému od MKS k náměstí
10.00 hod.  Zahájení, Dětský sbor ZŠ Komenského
10.30 hod. TS Paul Dance Jilemnice + Lucie Kovalaková
11.00 hod. Módní přehlídka SŠGS Nová Paka
13.00 hod. Sbor gymnázia Nová Paka
13.30 hod. Návštěva Pána hor - Krakonoše
14.00 hod. DS Rolnička Nová Paka – loutková pohádka
14.30 hod. ZUŠ Daráček
 Nová Paka
15.00 hod. Krkonošský
 horal Vrchlabí
  – národopisný
 soubor
15.30 hod. TS Speedy 
 Studenec  
16.00 hod. Pěvecký 
 sbor Hlas 
 Nová Paka
16.40 hod. Milan Peroutka,
 Veronika Malá
17.00 hod.  Rozsvícení vánočního stromu a ohňostroj
Moderátor: Honza Horáček                  

Městská knihovna 
v Nové Pace vás zve

Z Čech až 
do Assisi
Putování s MUDr. Zdeňkem
Susou (autor knihy Tělo a 
duše ve zdraví a nemoci)

Těšíme se na vás
v pondělí
22. 11. 2010 v 18.00 hodin

Výměnná burza
knih

Máte doma knížky, které už máte 
přečtené a rádi byste je vyměnili 
za jiné?

My vám to umožníme!

1. - 30. listopadu 2010
můžete své knihy přinést
do knihovny
(maximálně 30 svazků)
 a vybrat si jiné.
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Stále 
podle tradice 
I když letošní „Memoriál 
rovera Kóti“, oldskauta z 
novopacké SOPKY, nesl už 
pořadové číslo 23, přesto byl 
téměř navlas podoben roční-
kům předchozím. Tedy stejný 
počet 10 disciplín skautského 
i všeobecného charakteru, kla-
sická trať, stálí účastníci z Lázní 
Bělohradu, Jičína a samozřejmě 
domácí (opět chyběli zástupci 
z Hořic). I kuchařská parta, 
zajištující občerstvení pro 
všechny závodníky i doprovod, 
byla totožná, také ceny pro tři 
„medailové„ šestičlenné hlídky 
měly podobnou charekteristiku, 
tedy hry, knihy, barevné diplo-
my. „Zbývajících„ šest hlídek 
si odneslo „jen„ diplomy. Nej-
početnější - jičínská výprava - 
byla i nejúspěšnější: 1., 3., 4. a 
5. místo, mezi zástupce z okresního města se vklínili Bělohradští 
svým 2. místem, aby renomé lázeňského města „pokazili„ 8. a 
9. stupínkem. 
Žel, domácí Novopačtí obsadili 5. a 7. příčku ... Víc hlídek ne-
měli. Vyšlo i počasí, nikdo nic neztratil, středisko však získalo 
za prodej pamětních medailí (bylo jich l7) se skautskými motivy 
na obou stranách) třímístnou částku. 
A protože v posledních letech se taktika závodu ustálila na pro-
tisměrných hlídkách /tj.střídavě běžely od l. do 10. disciplíny 
a naopak/, počtáři promptně odesílali výsledky do propagace k 
vypsání diplomů, zatímco kuchařská a úklidová četa „likvidovala„ 
organizovaný nepořádek. 
Krátce po poledni byla sejmuta státní vlajka a výpravy odjížděly 
do Jičína a L. Bělohradu s různorodými pocity - s přihlédnutím 
na umístění. Sedmi až desetileté děti však poznaly /pokud předtím 
v našem městě nestartovaly/ i další taje skautingu a alespoň část 
přírodního okolí i sportovišť u klubovny. 

K. Pokorný
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Občanské sdružení Fontána vás zve na

ADVENTNÍ KONCERT
v neděli 28. listopadu 2010 v 18 hodin 

ve velkém sále Jednoty bratrské v Nové Pace
účinkující:

Vodopád, sbor Brána, Septeto rodiny Čančíkovy
a jejich hosté 

vstupné dobrovolné

MALÍ ZPĚVÁČCI
Každé pondělí 15.30 – 16.00
Půlhodinka s lidovou písničkou pro děti od 2 do 7 let spolu s ma-
minkami (babičkami)
Kde? Velký sál Jednoty bratrské, Kollárova 456, Nová Paka
Kontakt: fontanapaka@volny.cz
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PRONÁJEM BYTŮ A NEBYTOVÝCH 
PROSTOR!!

na rohu ulic Legií a Čelakovského
3 x BYT (dvakrát po 45 m2 a jeden 75 m2) 
kompletně vybavený, samostatné energie (plyn, voda, 
elektrika)
Komerční prostor pro podnikání: o celkové ploše 200 
m2. Hlavní prodejní plocha 135 m2

TERMÍN DOKONČENÍ:  podzim 2010
INFORMACE V NOVOPACKÉ ELEKTŘE. 
Tel. 493 72 11 18, elektra@autochladnicky.cz

MUZEUM A KLENOTNICE

Městské muzeum v Nové Pace Vás srdečně zve na tradiční 

výstavu betlémů z Novopacka, 
která začíná vernisáží v pátek 26. listopadu 2010 v 16.00 hodin 
v Suchardově domě. 
Výstavu zahájí známý odborník na betlémy PhDr. Vladimír 
Vaclík. Výstava potrvá do neděle 19. 12. 2010, každý den mimo 
pondělí 8.00 - 12.00 a 13.00 - 16.30 hod. V této době bude rovněž 
otevřena Klenotnice drahých kamenů.

Jiří Čejka

Setkání kronikářů a vlastivědných 
pracovníků
V pondělí 13. prosince 2010 pořádá muzeum ve spolupráci s 
Městským kulturním střediskem, Městskou knihovnou a Městem 
Nová Paka setkání kronikářů a vlastivědných pracovníků Novo-
packa, v jehož rámci bude mít navíc široká veřejnost možnost 
nahlédnout do aktuálního svazku kroniky města, ale také právě 
v den sv. Lucie mimořádně navštívit tradiční výstavu betlémů ve 
večerních hodinách.
Samotné setkání kronikářů a vlastivědných pracovníků se usku-
teční 13. prosince 2010 v malém sále MKS v době od 13 do 16 
hodin. Účastníci tohoto semináře si mj. vyslechnou přednášku 
Mgr. Pavla Jakubce (Státní okresní archiv Semily) o židovských 
památkách nejenom našeho regionu. Podstatná část jednání je 
vyhrazena diskusi, která by měla reagovat na dotazy související 
s činností kronikářů a vlastivědných pracovníků.
Ve stejnou dobu, tj. 13. 12. 2010 mezi 13. a 16. hodinou, budou 
moci zájemci nahlédnout tak říkajíc „pod pokličku” práce kro-
nikářů, protože bude v Městské knihovně zpřístupněn aktuální 
svazek novopacké kroniky.
Pozdní odpoledne a brzký večer lze, jak věříme, smysluplně vy-
plnit návštěvou tradiční výstavy betlémů z Novopacka, ovšem 
mimořádně v netradičním čase, tj. v pondělí 13. 12. 2010 od 17 
do 20 hodin. Prakticky uprostřed adventního cyklu se zažitými 
rituály úklidu a pečení vánočního cukroví cílíme především na 
ženy a dívky, které by v prostorách výstavního sálu Suchardova 
domu, osvětleného svíčkami, mohly nalézt zklidnění připomí-
nající životní styl našich předků, jež tolik postrádáme v dnešní 
uspěchané době.

Robert R. Novotný, Městské muzeum Nová Paka
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DUHA V SRDCI
DUHA je barevný oblouk na obloze vznikající lomem slunečních 
paprsků při dešti.
DUHA je pro vnímavé pozorovatele nádherným přírodním 
úkazem.
DUHA přináší očistu, projasnění, pocit volnosti i radosti, podně-
cuje fantazii, obrazotvornost.
DUHA je pro mnohé symbolem pestrosti života na této zemi. 
Vždyť život člověka prochází všemi barevnými odstíny.
DUHA se stala symbolem i pro Hospicové občanské sdružení v 
Hořicích, ve kterém pracují nezištní citliví lidé, aby pomohli těm, 
jejichž životní cesta potemněla...
6. 10. 2010 skupina studentek 4. A, za plné podpory ředitelství 
Gymnázia a SOŠPg v Nové Pace, přesvědčila mnohé o tom, jak 
je důležité pomoci bližnímu svému. Sbírka přinesla 7981,-Kč a 
přispěje tak i k rozšíření působnosti domácí hospicové péče na 
Novopacku. Úcta patří všem, kterým není lhostejný osud těžce 
nemocných lidí. Děkujeme vám za DUHU ve vašich srdcích.
Dr. Božena Stopková, za Hospicové občanské sdružení DUHA

2. 11. Keramika pro příchozí
19.00-22.00 hod., 250,-Kč

9. 11. Knoflíkování – šperky a doplňky z knoflíků
Dílnička pro děti a mládež 15.30-17.00. Cena: 40,-Kč, pro 
členy 30,-Kč. Přihlášky se zaplacením poplatku přímo v DDM 
do 8.11.

12. 11. Malování a tisk na deštníky. 18.00-20.00. Cena: 100,-Kč, 
pro členy 80,-Kč. S sebou: jednobarevný deštník (maximálně 2 
kusy). 
Přihlášky se zaplacením poplatku přímo v DDM do 10.11.

16. 11. Keramika pro příchozí. 19.00-22.00 hod. 250,-Kč

19. 11. Bubnování s Tomášem Vrabcem. 17.00 – 19.00
Hra na africké bubny pod vedením skvělého hradeckého bubeníka 
Tomáše Vrabce. 
Akce proběhne za finanční podpory Regionálního centra pro děti 
a mládež, proto cena je pouze symbolická: 30 Kč pro členy, 40 
Kč ostatní. Kapacita omezena! 
Přihlášky do 18.11.

21. 11.
Filcování  s paní Kotykovou. Námět: mokré filcování, 10.00-
16.00 hod. Výroba 2ks mejdlíček (vhodné na masáže) cena: 
450,-Kč. Výroba čepice + 1 kus mejdlíčko cena: 800,-Kč. V ceně 
veškerý materiál. 
Přihlášky se zaplacením poplatku přímo v DDM do 10.11.

26. 11. Adventní dílna – výroba adventního věnce. 18.00-20.00. 
Cena 200,-Kč, pro členy 150,-Kč za 1 věnec. V ceně: slaměný 
podklad, větve, silikon, drát a tradiční občerstvení. S sebou: veš-
keré přízdoby, nůžky na větve a štípačky na drát musí mít každý 
svoje, případně jedny do dvojice!!! 
Přihlášky se zaplacením poplatku přímo v DDM do 20.11.

26. - 27. 11. Tradiční adventní trhy a prodejní benefiční výsta-
va fotografií Báry Hoškové. Otevřeno: pátek 8.00-13.00  15.00-
18.00, sobota 9.00-12.00. Občerstvení.

30. 11. Keramika pro příchozí. 
19.00-22.00 hod. 250,-Kč
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Jaký byl festival Klášter žije v Nové Pace
Občanské sdružení Život bez bariér pořádalo dne 18.9.2010 IV. 
ročník multikulturního festivalu Klášter žije. Jednalo 
se o vydařenou akcičku, jelikož už máme vlastní 
prostory, prostranství, organizační tým, zkušenosti. 
Letos se pořádal festival v menším rozsahu, protože 
stavební práce v Centru Klášter v září 2010 probí-
hají v plném proudu. Ale i tak hudební vystoupení 
Blue Effectu, Ready Kirken, místních i přespolních 
hudebních kapel bylo ve spojení s krásným počasím 
hezkou tečkou babího léta. V rámci doprovodného 
programu ukázali vlastní divadelní tvorbu klienti 
našeho denního stacionáře, mile překvapilo africké 
bubnování DDM Stonožka Nová Paka a svůj um 
představilo i mnoho dalších vystupujících. Novinkou 
se stalo nové DVD o příběhu paulánského kláštera, 
které sdružení zpracovalo a lze ho získat přímo ve sdružení. Ob-
sahem je minulost, současnost a budoucnost kláštera, doplněná 
skladbou známé východočeské rockové kapely.
V roce 2011 se bude konat jubilejní V. ročník multikulturního 
festivalu Klášter žije. Již nyní připravujeme program, termín jsme 
stanovili na 25. 6. 2011 a bude plný novinek. Jednou z nich bude 
otevření rajské zahrady uvnitř objektu barokního kláštera. Zde 
budou představeny doprovodné programy. Tento prostor se nám 
podařilo díky dotaci Královéhradeckého kraje a finančního pří-
spěvku Nadace OKD v roce 2010 upravit tak, že byla odstraněna 
nepovolená přístavba a zpevněn povrch v prostoru 225m2. Vnitřní 
zahrada kláštera tedy nabídne veřejnosti zážitky, které budou stát 
za to. Budeme doufat, že festival tak jako každý rok podpoří naši 
stálí přispěvatelé. Touto cestou musíme poděkovat Městu Nová 
Paka, Královéhradeckému kraji, Pivovaru Nová Paka, Nadaci 
Život umělce, Nadaci Umění pro zdraví, Jiřímu Hartmanovi Pila-
-dřevovýroba, Bazény A§M Borovnička a dalším, kteří nás podpo-

rují každoročně. Díky kapelám, které hrály zdarma, a hlavně lidem 
mohlo vstupné z této akce posloužit k tomu, abychom mohli kláš-

ter opravit a zušlechtit pro 
příští generace. Za to moc 
děkujeme. Naším cílem 
je, aby dominanta města, 
jak místní nazývají novo-
packé Hradčany, sloužila 
do budoucna všem lidem, 
jako tomu bylo po celá 
staletí. Všechny novinky 
o občanském sdružení 
Život bez bariér najdete 
na www.zbb.cz 

J. Fučíková
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PŘEDSTAVUJEME VÁM.. .

Všestranně nadaná dívka, která 
se s nadšením věnuje mnoha 
různorodým činnostem, akti-
vitám a koníčkům. Její nadání 
se projevilo již v dětství, kdy 
se začala věnovat tanci, sportu 
i hudbě.
Ale začněme pěkně od začát-
ku… 5. října tomu bylo přesně 
dvacet let, kdy se jednoho 
krásného odpoledne narodilo 
bystré, chytré a všestranně na-
dané děvčátko. Mimochodem, 
moc roztomilé a milé, což jí 
zůstalo až dodnes. 
Již v prvních letech základní 
školy navštěvovala kroužek 
výtvarné výchovy a odtud se 
postupně dostala ke své nej-
větší zálibě – tanci… Když jí 
bylo osm let, začala navštěvo-
vat taneční oddělení novopacké 
ZUŠ pod vedením paní Marti-
ny Šimkové. V tomto kroužku 
se Jíťa i její kamarádky přiučily 
mnoha tanečním stylům, od ba-
letu až po disco dance. Po sed-
mi letech se protancovala až k 
absolventskému listu. Zároveň 
s tím se stala absolventkou i ve 
hře na kytaru, kde ji vyučovala 
paní Zlatníková. Tři roky se též 
věnovala hře na bicí. Ve dva-
nácti letech ji kamarádky do-
vedly na hodiny všestrannosti 
do Sokola v Nové Pace. Díky 
cvičitelkám Aleně Krejčové 
a Nadě Miřácké se zúčastnily 
mnoha sokolských akcí po 
celé republice, z nichž byl asi 
nejvýznamnější patnáctý Vše-
sokolský slet v Praze. Skladba 
Výlet s aerobikem byla velmi 
zábavná, především díky hudbě 
Ivana Mládka. Nebýt Sokolu, 
asi nikdy by se nedostala k 
místní taneční skupině půso-
bící právě pod TJ Sokol. Z 
počátku se věnovali akrobatic-
kým prvkům, jako jsou stojky, 
přemety či salta. Postupem 
času se ale propracovali až 
ke stylu break dance (což je 
akrobatický druh streetového 
tance a jedna ze čtyř základních 
částí kultury hip hopu, vyvinul 
se mezi afroamerickou mládeží 
v Jižním Bronxu v New Yorku 
a v Los Angeles na začátku 70. 
let). V tomto duchu a se stále 
stejným nadšením pokračova-
la i v královéhradecké skupině 
T-bass. Podívala se dokonce 
i na mistrovství republiky. Z 

časových důvodů se bohužel 
musela s touto skupinou po 
roce rozloučit. Ráda jezdí na 
různé taneční workshopy a i 
letní kurzy, kde má možnost 
tančit s těmi největšími 
mistry v oboru. Od break 
dance se dostala i k ostat-
ním druhům street dance. 
A tak od jara 2008 tančí i 
v jičínská skupině Destiny. 
Jejich největším společným 
úspěchem prozatím bylo 
třetí místo v pohárové 
soutěži Destiny´s jam. Od 
loňského roku Jíťa také vy-
učuje street dance v DDM 
Stonožka. S dětmi pravidel-
ně tančila v nízkoprahovém 
klubu Exit v Jičíně. Se svou 
packou i jičínskou skupi-
nou vystupuje na akcích, 
jakými jsou například plesy 
nebo různé slavnosti. V září 
roku 2007 se Jíťa se svými 
kamarádkami stala člen-
kou Sboru dobrovolných 
hasičů. A hned o měsíc 

Jitka Bezstarostová pár vteřin unikl postup na celo-
republikové finále. Zúčastnily 
se mnoha dalších závodů a 
soutěží, z nichž poslední se 
konaly v Úbislavicích, kde 

zaslouženě získaly zlatou me-
daili. Za úspěch vděčí „šéfovi” 
Lubomíru Exnerovi.
Dalším úspěchem bylo úspěš-
né absolvování novopackého 
gymnázia s vyznamenáním na 
maturitním vysvědčení. A po 
zdárném složení přijímacích 
zkoušek dnes studuje na Tech-
nické univerzitě v Liberci obor 
Sportovní management.
Mimo to, že Jíťa je nadaná 
studentka, sportovkyně a 
tanečnice, je hlavně výborná 
kamarádka a človíček se zla-
tým srdcem. Okolo sebe má 
spoustu dobrých kamarádů, 
kterým vždycky ráda pomů-
že a ráda se s nimi zasměje. 
Vždycky kolem sebe rozdává 
úsměvy a dobrou nálad. Je to 
prostě prima holka.

 Anna Machotková

později se zúčastnily své první 
soutěže, a to v Šárovcově Lho-
tě. Jejich největším úspěchem 
bylo 2. místo v krajské soutěži 
družstev dorostenců, kde jim o 
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Vstupenky NA VÝŠE UVEDENÉ POŘADY LZE ZAKOUPIT JIŽ DNES V 
KANCELÁŘI MKS NEBO SI JE MŮŽETE REZERVOVAT NA TELEFONU 
493 721 928, 737 289 732
ZAMLUVENÉ VSTUPENKY VYZVEDNĚTE NEJPOZDĚJI TÝDEN PŘED 
PŘEDSTAVENÍM! (Zakoupené vstupenky jsou vratné nejpozději 3 pracovní 
dny před představením.) ZMĚNY V PROGRAMU VYHRAZENY

PROMÍTÁNÍ FILMŮ KARLA POKORNÉHO
úterý 2. 11. 2010 v 18 hod., malý sál, vstupné: dobrovolné
Promítání filmů videoamatéra Karla Pokorného. Kromě dvou 
filmů z letošní tvorby zařadil do programu jednu obnovenou 
premiéru a dále vzpomínkový dokument.
1. Snímek „Mlčení“, který je i v dnešní době mementem, připo-
mene osobnost plk. Otakara Hrubého.
2. Ani 65 let po válce se Plzeň nepyšní sochou generála George 
Spencera Pattona, přestože byla vytvořena. Proč tomu tak je, tomu 
napoví titul „Sochařské peripetie“.
3. Administrativní „souboj„ mezi heřmanickým vynálezcem Otou 
Fejfarem a „vyššími organizacemi„ ohledně ekologického případu 
nese název „Causa Patent č. 10392“
4. Osobnost nedávno zesnulého Jiřího Materny připomene me-
dailon „Mukl s erbem šlechtice“.

MISTR LI PO čínský básník 
recituje Alfred Strejček - hudební doprovod Jiří Mazánek
středa 3. 11. 2010 v 18 hod., malý sál, vstupné: 100 Kč
Nevšední umělecký zážitek v podzimním období rozjímání nabízí 
komponovaný pořad Alfréda Strejčka a Jiřího Mazánka. Nenechte 
si ujít tuto kulturní lahůdku.

ZLATOVLÁSKA - DIVADLO DRAK HRADEC KRÁLO-
VÉ
představení pro školy v 10 hod., přístupné i pro veřejnost
středa 3. 11. 2010 v 10 hod., velký sál, vstupné: 40 Kč

JAK HONZA A KAŠPÁREK VYSVOBODILI PRINCEZ-
NU
loutková pohádka - novopacký soubor Rolnička
sobota 6. 11. 2010 v 15 hod., malý sál, vstupné: 20 Kč
Pro malé diváky jsme připravili další premiéru loutkové pohádky. 
Přijďte se podívat, jak dopadne boj Honzy se zlým čarodějem 
Habakukem o krásnou princeznu Zlatovlásku. 

VÝSTAVA K ŽIVOTNÍMU JUBILEU 
MIROSLAVA ČIVRNÉHO - obrazy
KERAMIKA MILENY ZRNOVÉ
07. 11. - 26. 11. 2010, malý sál
Vernisáž  uvede MVDr. Miloš Gerstner 7. 11. 2010  v 15.00 
hod., hudební doprovod Evergreen dixieland band.
Otevřeno: po – ne 9 – 16 hod. (včetně svátku)
Srdečně všechny zveme v uspěchané době na milé pozastavení 
u výstavy pana Miroslava Čivrného, který představí průřez své 
životní tvorby, ve které se hlavně věnuje krajinomalbě, a půvab-
né keramiky Mileny Zrnové. Oba jsou členy Podkrkonošského 
spolku výtvarníků.

REVIZOR - 
Malé Vinohradské divadlo Praha
pořad pro školy v 8 a v 11 hod., přístupné i pro veřejnost
pondělí 8. 11. 2010 v 8 a v 11 hod., velký sál, vstupné: 40 Kč

MÓDNÍ PŘEHLÍDKA – K MÓDA Vrchlabí
Paul dance Jilemnice. Úterý 16. 11. 2010 v 19 hod., velký sál, 
vstupné: 100/80 (studenti, důchodci) Kč. Konferenciér - pan 
Miroslav Franc. Choreograf večera Vlasta Paulů
Můžete se těšit na modely firem K móda s.r.o., Pánská móda 
Jilemnice, Aries, Arnika, Axello, Krab, Zele, La mode, Nicol, 
a další...
Módní přehlídku připravila Taneční skupina Paul-dance Jilemni-
ce, součástí večera budou i netradiční taneční vystoupení.

20 LET SAMOSPRÁVY MĚSTA – KOMPONOVANÝ VE-
ČER. středa 24. 11. 2010 V 19 hod., velký sál 

PŘEDVÁNOČNÍ TRHY
sobota 27. 11. 2010 od 10 do 17 hod., Masarykovo náměstí
V adventním čase se nám přiblížil již třetí ročník Předvánoč-
ních trhů na Masarykově náměstí. Po celý den bude probíhat 
kulturní program zakončený rozsvícením vánočního stromu a 
ohňostrojem.
První příchozí uvítá vánoční svařáček a dále se může těšit na pravé 
krkonošské sejkory, gulášek, klobásky, pečenou kýtu, trdelníky, 
sýry, oříšky a řadu dalších laskomin. Součástí jsou samořejmě 
řemeslné stánky, kde pro radost sobě i svým nejbližším můžete 
zakoupit vánoční dáreček – šperky, keramiku, vánoční ozdoby a 
dekorace, vonné svíčky, dřevěné výrobky atd.
Podrobný program na jiném místě v Achátu.

ODPOLEDNE S DECHOVKOU
hraje kapela Alfa
neděle 28. 11. 2010 v 15 hod., malý sál, vstupné: 50 Kč

BYLI JSME HIPPIES
pondělí 29. 11. 2010 v 19 hod., malý sál, vstupné: dobrovolné. 
Pořadatel: Jednota bratrská Nová Paka
Přednáška Američanů žijících v Čechách.

Připravujeme:
ADVENTNÍ KONCERT PĚVECKÉHO SOUBORU HLAS 
10. 12. 2010
FLERET A JARMILA ŠULÁKOVÁ
11. 12. 2010
předprodej vstupenek již nyní!
PŘEDSILVESTROVSKÝ KONCERT TROSKY + HOST 
29. 12. 2010
DIVADLO JÁRY CIMRMANA - VRAŽDA V SALÓNÍM 
KUPÉ 3. 1. 2011, vstupné: 320/300 Kč, předprodej a rezervace 
od 8. 11. 2010!
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Upozornění: Dle zákona ČNR č. 241 každý účastník veřejné produkce kinematografického díla se vstupným zaplatí k ceně vstupenky příplatek 1,- Kč. Informace o programu 
kina 17 – 20.15 na tel. 493 722 892, 8 – 15.30 na tel. 493 721 928 nebo na HYPERLINK „http://www.kultura-novapaka.cz/„, www.kultura-novapaka.cz,HYPERLINK „http://
www.munovapaka.cz/„ HYPERLINK „mailto:kino@kultura-novapaka.cz„, kino@kultura-novapaka.cz, HYPERLINK „http://www.munovapaka.cz/„ , info@kultura-novapaka.czHY-
PERLINK „http://www.munovapaka.cz/„ 

Předprodej a prodej vstupenek: Pokladna otevřena půl hodiny před začátky 
představení. Změna programu vyhrazena.

3. středa pouze ve 20 hodin

Muž ve stínu
Věděl příliš mnoho, aby mohl mlčet. Hrají: Ewan McGregor, Pier-
ce Brosnan. Mysteriozní thriller V. B., Německa, USA, Francie 
–nepřístupný do 12 let – vstupné 75 Kč – 128 min.

6. sobota v 17.30 a ve 20 hodin

Ondine
Byl jednou jeden rybář a ten vylovil mořskou panu. V hlavní roli 
Colin Farrell. Romantické drama Irsko,USA – nepřístupný do 12 
let – vstupné 65 Kč - 103 min.

10. středa v 17.30 a ve 20 hodin

Poslední vládce větru
Poslední vládce větru je fantastické dobrodružství, které by si 
měli kromě dospělých užít i teenageři a děti.
Fantasy film USA v českém znění – přístupný – vstupné 70 Kč 
- 103 min.

11. čtvrtek pouze v 19 hodin

Submarino                       
Filmový klub
Drama Submarino, které bylo s úspěchem uvedeno v soutěžní 
sekci prestižního Berlinále, natočil oceňovaný dánský scénárista 
a režisér Thomas Vinterberg.
Dánské drama – nepřístupný do 12 let – vstupné 70 Kč.

13. sobota pouze ve 20 hodin

22 výstřelů
Film vypráví příběh bývalého mafiána, který žije rodinný život, 
ale jen do chvíle, než ho dožene jeho minulost. V hlavní roli: 
Jean Reno. 
Francouzský thriller – nepřístupno do 12 let – vstupné 65 Kč.

17. - 20. Dětský filmový festival
Po každém odpoledním představení proběhne 
losování o věcné ceny.

17. středa v 17.30 a ve 20 hodin

Kuky se vrací
Kuky se vrací je dobrodružný i poetický příběh, v němž ovšem 
hlavní role přebírají hrdinové ze světa dětské fantazie. 
Režie: Jan Svěrák. 
Český animovaný film – přístupný – vstupné 70 Kč – 95 min.

18. čtvrtek v 17.30 a ve 20 hodin

Shrek - Zvonec a konec
Ve čtvrtém díle nás čeká mnohem drsnější Fiona, otylý Kocour 
v botách a mnohem zmatenější Oslík a království Za sedmero 
horami vzhůru nohama.
Animovaná komedie v českém znění – přístupný – vstupné 70 
Kč – 90 min.

19. pátek v 17.30 hodin

Nesmrtelná teta
Česká pohádka z  r. 1993 v hlavních rolích s Jaromírem Hanzlí-
kem a Jiřinou Bohdalovou. Vstupné 35 Kč.

20. sobota v 15.30 hodin

Dětský bijásek
Pásmo: Čertovské pohádky. Vstupné 20 Kč.

20. sobota pouze ve 20 hodin

Útěk
Jsou mladí, krásní, bohatí a zamilovaní. Jejich život ale ovládly 
drogy. Francouzské drama – nepřístupný do 12 let – vstupné 65 
Kč – 88 min.

24. středa pouze ve 20 hodin

Wall Street: Peníze nikdy nespí
Michael Douglas zpět ve své oscarové roli finančního žraloka 
Gordona Gekka. Drama USA – nepřístupný do 12 let – vstupné 
65 Kč - 127 min.

27. sobota pouze v 17.30 hodin

Sammyho dobrodružství
Když máš kámoše, je možné úplně všechno. Belgická animovaná 
dobrodružná komedie v českém znění – přístupný – vstupné 75 
Kč – 88 min.

Kino hraje dětem:
20. sobota v 15.30 hodin

Dětský bijásek
Pásmo: Čertovské pohádky.
Vstupné 20 Kč.

Připravujeme: Tajemství mumie – Habermanův mlýn 
– Scott Pilgrim proti zbytku světa – Machete – Paranor-
mál activity – Já padouch

Habermanův mlýn
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ŠKOLY

MIKULÁŠSKÁ
BESÍDKA

Studenti a profesoři Gym-
názia a Střední odborné 

škola pedagogické
srdečně zvou na již 

tradiční 

Mikulášskou 
besídku, 

která se koná v aule školy 
ve středu 1. prosince 

2010. Program je určený 
dětem mateřských škol a 
dále žáčkům 1. a 2. tříd. 
Vítány budou i maminky 
na mateřské dovolené se 

svými dětmi. 
Malou nadílku všem 

návštěvníkům připravily 
studentky školy spolu 
s hlavním sponzorem 

akce Městským úřadem 
Nová Paka. 

Začátky představení jsou 
v 8.30 a v 10.00 hod.

Gymnázium a Střední odborná škola pedagogická
Kumburská 740, 509 01 NOVÁ PAKA
Pro školní rok 2011/2012 otevírá následující studijní obory:
Studijní obor 79-41-K/81 - osmileté gymnázium pro absolventy 

5. tříd ZŠ
Studijní obor 79-41-K/41 - čtyřleté gymnázium pro absolventy 

9. tříd ZŠ
Studijní obor 75-31-M/005 - předškolní a mimoškolní pedago-

gika pro absolventy 9. tříd ZŠ

DEN  OTEVŘENÝCH  DVEŘ Í
úterý 7. prosince 2010 od 8,00 do 16,00 hodin
Program
• v 8,30 hodin slavnostní zahájení v aule školy krátkým kulturním 

programem
• všechny potřebné informace Vám poskytnou naši studenti a 

profesoři
• můžete navštívit libovolnou vyučovací hodinu (ve 

kterékoliv třídě, u jakéhokoliv učitele, v libovolném 
předmětu)

• na Vaše dotazy bude odpovídat ředitel školy a zá-
stupce ředitele školy 

• naši studenti Vám sdělí své dojmy ze studia 
• poskytneme Vám informace ke všem letos otevíra-

ným oborům (osmileté gymnázium, čtyřleté gymná-
zium a Střední odborná škola pedagogická)

• zpřístupněny budou odborné učebny a kabinety, 
školní jídelna a domov mládeže 

• seznámíme Vás s úspěchy studentů naší školy v ně-
kolika posledních letech a v současnosti 

• budou Vám poskytnuty materiály vztahující se k při-
jímacím zkouškám

Další podrobné informace získáte na uvedených kon-
taktech tel. č. 493 721 320 /e-mail: skola@gymnp.cz/
www.gymnp.cz

100.výročí založení Gymnázia v Nové Pace
A léta běží, vážení…
Gymnázium v Nové Pace stále žije!

V sobotu 25. září 2010 oslavilo 100 let od svého vzniku. Chceme 
poděkovat za nádherně prožitý den, kdy jsme si se svými býva-
lými spolužáky mohli společně zavzpomínat na naše školní léta 
prožitá na této škole. 
Celá akce se velmi vydařila díky skvělé organizaci, přátelské 
atmosféře i příznivému počasí. Vše bylo dokonalé!!! 
Poděkování patří každému, kdo se na hladkém průběhu této 
velkolepé akce podílel.
Zvláštní ohodnocení zaslouží kulturní program v MKS. Měl 
velkou profesionální úroveň a moc jsme si ho užívali. Opravdu 
nádhera!  I ostatní doprovodné programy nás nadchly. Škoda, 

pokračování na další straně
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že bylo tak,,málo„ času. Celá škola se od dob našeho studia 
hodně změnila. A to určitě k lepšímu - nová výmalba, plastová 

okna, výměna topení, studentský klub v suterénu, půdní galerie 
Hnízdo, moderní vybavení budovy. Můžeme porovnat, jak škola 
vypadala za dob našich studií a jak kvete v současnosti. A to díky 
schopnému vedení gymnázia.
Ve večerních hodinách se bývalí studenti mohli za doprovodu 
hudby pobavit v P-centru Militký. Naše třída dlouho poseděla 
v jedné z místních restaurací a nikomu z nás se ani nechtělo lou-
čit. Zavzpomínali jsme na krásný studentský život, popovídali s 
třídní profesorkou i kamarády z ostatních ročníků.
Byla to skvělá akce a ještě jednou velká pochvala všem aktérům. 
Dovedeme si představit úsilí, které museli všichni už dlouho pře-
dem vynaložit, kolik času a energie příprava stála.
Celé škole bychom i nadále přáli mnoho nadaných studentů, 
dobrých profesorů a stále dobré jméno, které mělo novopacké 
Gymnázium odjakživa.

Absolventi maturitního ročníku 1978/79.

100.výročí založení Gymnázia . . .

je mottem mezinárodního 
projektu, jehož se účastní 
školy gastronomie a služeb ze 
sedmi zemí Evropy. Za účasti 
Josefa Táborského, náměstka 
hejtmana Královéhradeckého 
kraje, Josefa Cogana, starosty 
města Nová Paka, a předsta-
vitelů zdejší Střední školy 
gastronomie a služeb se sešli 
ve Štikově na slavnostním za-
sedání učitelé i studenti těchto 
škol, aby v následujících dnech 
ve vzájemné spolupráci ukázali 
své umění i dovednosti. 
Význam tohoto mezinárodní-
ho projektu vidím v několika 
rovinách, sdělil novinářům 
Mgr. Milan Pospíšil, ředitel 
novopacké SŠ gastronomie a 
služeb. Jednak, že žáci a stu-
denti naší školy se zdokonalí 
při společné práci i jazykově, 
jednacím jazykem je angličtina. 
Další přínos vidím z hlediska 
odborného, kdy je možnost se-
známit se a vyzkoušet si v praxi 
různé receptury i gastrozvyky. 
Zdaleka ne posledním je také 
navázání vzájemného přátel-
ství, kontaktů, které jsou do 

budoucna velmi důležité. V ne-
poslední řadě pomůže tato akce 
naši školu zviditelnit, může být 
inspirací pro naše nové žáky a 
studenty v příštích letech. Jen 
mimochodem – v rámci dal-

šího projektu (Leonardo) nám 
odjíždí první skupina žáků na 
14-denní praxi do Anglie a 
Německa.
V tomto projektu budeme 
pokračovat i v příštím roce, 

dodává Milena Jarošová, uči-
telka SŠ gastronomie a služeb 
v Nové Pace, současně koor-
dinátorka tohoto mezinárod-
ního projektu. Projekt spočívá 
v tom, že máme v každé zemi 

mítink se speciálním tématem. 
Za českou stranu je na téma: 
ochutnejte naše kuchařské 
výrobky, poznejte naši gast-
ronomii. Studenti mají za úkol 
navštěvovat místní restaurace, 

Za život ve společné Evropě
přeložit názvy nabízených 
jídel do angličtiny, případně 
němčiny a testovat jejich 
úroveň. Druhá skupina bude 
v kuchyni připravovat naše 
národní jídla a třetí se bude 
věnovat úpravě prostírání a 
přípravy stolu k jídlu. Projekt 
už je v chodu druhým rokem. 
A už jsou připraveny čtyři dal-
ší mítinky – letos ještě v Itálii, 
Bulharsku a na závěr v roce 
2011 v Řecku.
Vyvrcholením tohoto týden-
ního pobytu žáků i pedagogů 
ze šesti zemí Evropy bude tu-
ristický veletrh, který děláme 
v každé zemi. Tentokrát bude 
při příležitosti Kopidlenského 
kvítku v sobotu 9. října, dodala 
Milena Jarošová. 
 A jak je už dobrým, ustáleným 
zvykem hostitelů – bude to i 
cestování, poznávání zajíma-
vostí i krás našeho kraje, jak 
jim popřál spolu s Krakonošem 
i náměstek hejtmana Ing. Josef 
Táborský. 

Oldřich Houška

Ve čtvrtek 16. září 2010 se 
truhlářští učni ze SŠGS Nová 
Paka (z odloučeného pracoviště 
ve Vrchlabí), zúčastnili II. Ce-
lostátního setkání učňovské 
mládeže Machři roku 2010, 
které se konalo na náměstí v 
centru Liberce.
Celostátní projekt Machři roku 
je zaměřen na popularizaci a 
obnovu prestiže učňovského 
školství. Formou celostát-
ních setkání a soutěží učňů, 
probíhajících na veřejných 
prostranstvích, se projekt 
snaží veřejnost seznámit se 
současným stavem a možnost-
mi v jednotlivých odvětvích. 
Machři roku jsou jedním z 
několika projektů soukromé 
společnosti Česká hlava, s. r. 
o., která vytváří nejrůznější 
soutěže a projekty na popula-
rizaci vědy a techniky, podporu 
vzdělávání a získává soukromé 
investice do vědy a vývoje. Na 
centrálním libereckém náměstí 
byla od rána otevřena expozi-
ce jednotlivých škol, kde učni 
před veřejností prezentovali 
svá řemesla i své školy, mnoho 

řemesel si návštěvníci mohli i 
sami vyzkoušet. Napjatá 
atmosféra panovala kolem 
stánků, ve kterých probíhala 
soutěž o nejlepší učně v České 
republice v kategoriích malíř-
-natěrač, lesník, instalatér a 
truhlář. Veřejnost i odborné 
poroty bedlivě sledovaly výko-
ny soutěžících a na konci dne 
byli vyhlášeni vítězové v jed-
notlivých kategoriích, kteří pro 
své družstvo i školu získali 50 
000 Kč. Velkou radost udělali 
žáci 2. ročníku oboru truhlář ze 
SŠGS Nová Paka Martin Pič-
man a Robert Visnyei, kteří v 
kategorii truhlář obsadili vý-
borné 3. místo. Oba se svému 
řemeslu učí v truhlářských díl-
nách ve Vrchlabí, což je jedno 
z odloučených pracovišť SŠGS 
Nová Paka. Zásluhu na jejich 
úspěchu jistě také mají zdejší 
učitelé odborného výcviku 
Václav Vondrouš a Milan Jir-
ka, kteří s velkým odhodláním 
a trpělivostí učí své žáky tomu-
to „voňavému„ řemeslu. 
Soutěže se zúčastnilo 28 škol, 
soutěžní týmy si mohly s sebou 

Machry roku i vrchlabští truhláři 
ze SŠGS Nová Paka
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přivézt jen povolené ruční nářa-
dí, soutěžní zadání bylo týmům 
sděleno odbornou porotou až 
těsně před začátkem klání. 
Vrchlabské družstvo mělo za 
úkol podle nákresu zhotovit 
zásuvku o rozměrech 280 mm 
x 210 mm x 100 mm. Za 75 
minut se soutěžní dvojici po-
dařilo stvořit výrobek, za který 
M. Pičman a R. Visnyei získali 
krásné 3. místo (1. místo SOU 
nábytkářské a SOŠ Liberec, 2. 
místo SOU a SOŠ Technic-
kých oborů Česká Třebová), 
oceněné nejen diplomem, ale 
také poukázkou k volnému 
odběru zboží v OBI v hodnotě 
500 Kč pro každého z dvojice. 

Odborné a učňovské školství se 
v současnosti potýká s velkými 
problémy, a to nejen co se týká 
nedostatku zájmu ze strany 
mládeže, ale i celkovým reno-
mé, které ve společnosti má. 
Projekt Machři roku se snaží 
tuto situaci zlepšit – soutěže 
ukazují, že naše učňovské škol-
ství dokáže vychovat schopné 
a zručné řemeslníky. Věříme, 
že takovéto úspěchy se stanou 
motivací mladým lidem i jejich 
rodičům, kteří si snad uvědomí, 
že není vždy nejlepší udělat ze 
svého dítěte špatného středo-
školáka, když by z něho mohl 
být vynikající řemeslník.

Mgr. Monika Mičáková

Chorvatsko – pro Čechy jeden z nejčastějších cílů prázdninových 
pobytů. Čeští turisté sem jezdí rádi jednak kvůli moři a zdejší 
pohostinnosti, jednak kvůli tomu, že se zde bez problémů do-
mluví. Lákají také jedinečné přírodní krásy a mimořádné kulturní 
historické památky. 
Tahle krásná a pozoruhodná země se i v letošním školním roce 
stala cílem již šestnáctého sportovně – turistického kurzu SŠGS. 
Kurz proběhl ve dnech 10. 9. – 19. 9. 2010. Cílem se opět stalo 
letovisko Lanterna, které se nachází na Istrijském poloostrově cca 
10 km od města Poreč. Zájezdu se zúčastnilo více než 100 lidí 
– žáci třetích ročníků učebních oborů (kuchař – číšník, cukrář, 
pekař, krejčí a truhlář), studenti 3. ročníku maturitního oboru 
hotelnictví a turismus a 2. ročníku nástavbového studia (obor 
podnikání), vedení kurzu (složené z pedagogických pracovníků 
školy) a další příznivci a přátelé školy. Cesta tam i zpět proběhla 
bez problémů. O pohodlnou přepravu všech účastníků kurzu se 
postarala firma AD – Zikmund, která zajistila tři autobusy.
Účastníci absolvovali cestu dlouhou cca 860 km po trase Nová 
Paka – Brno – Mikulov – Vídeň – Graz – Maribor – Ljubljana 
– Koper – Poreč. Po mírně namáhavé cestě pak byli všichni 
ubytováni v dobře vybavených (kuchyňský kout, WC/sprcha 
(vana), terasa) tří, čtyř a šestilůžkových apartmánech, vzdálených 
od mořského pobřeží jen několik desítek metrů. V kuchyňských 
koutech si během celého pobytu osazenstva apartmánů sama 
připravovala jídlo, většinou ze z domova přivezených surovin a 
polotovarů. Jídelníčky našich žáků byly velmi rozmanité, občas 
došlo i k menším kuchařským nezdarům.
Program kurzu byl ze strany jeho vedení plně organizován. 
Základem byl plavecký a turistický výcvik. Účastníci měli mož-
nost prohlédnout si město Poreč v podvečerním rouchu - Poreč je 
zajímavé historické město se zbytky staveb z dob starého Říma, 
největším lákadlem je románská bazilika sv. Eufrazia ze 6. století 
s unikátními freskami, jež je zapsaná na seznam světového dědic-
tví UNESCO. Vrcholem se pak stal celodenní výlet lodí jménem 
Lozna, který žákům přiblížil větší část Istrijského poloostrova. 
Plavili jsme se podél pobřeží a z moře zhlédli města Poreč, Fun-
tanu, Vrsar, ale také Limský záliv. Cesta skončila v městě Rovinj, 
kde jsme v podpalubí Lozny poobědvali makrely nebo svininju 
(chorvatské vepřové). Ve volném čase si bylo možné celé město 
prohlédnout a navštívit zdejší tržiště. Cestou zpátky jsme si ještě 
mohli zaplavat v Zelené laguně.
Během celého pobytu měli účastníci kurzu možnost koupat se 
v moři, trávit čas na typické istrijské pláži z oblázků a kamenů. 
Pro žáky bylo také připraveno množství závodních sportovních 
disciplín – přetah lanem, skok z místa, vrh koulí, běh po pobřeží, 
závody v plavání, kohoutí zápasy apod. Vrcholem se stal plážový 

volejbalový turnaj (letos bohužel bez účasti družstva učitelů), 
ve kterém zvítězili Mistři hazardu, družstvo složené ze studentů 
nástavbového studia třídy PN2. Dobrovolníci mohli každý den 
v podvečer absolvovat s p. ředitelem M. Pospíšilem jízdu na in-
-line bruslích, každé ráno pak běh po pobřeží a s p. J. Chudobou 
ranní plavání v moři.
Všechny akce proběhly zdárně, přestože počasí mělo i menší vr-
tochy. Většinu dní však panovalo krásné slunečné počasí (teplota 
25 oC), i když rána a večery byly chladné. Poslední den našeho 
pobytu však počasí ukázalo svou zamračenou tvář – obloha se 
zatáhla a zemi začaly bičovat provazce dešťů. A tak jsme byli rádi, 
že náš pobyt pomalu končí, že se vrátíme do své domoviny, kde 
na nás snad bude čekat počasí lepší.
Při závěrečném hodnocení kurzu, které kvůli dešti neproběhlo na 
pláži, ale v podloubí ubytovacího zařízení, ředitel školy a záro-
veň vedoucí kurzu Mgr. M. Pospíšil vyjádřil spokojenost s celým 
průběhem kurzu i chováním jeho účastníků. Spokojenost s poby-
tem vyjádřila i valná většina žáků a studentů. Odnesli si mnoho 
krásných vzpomínek a zážitků – vznikla nová kamarádství nebo 
se více upevnila ta stará, mnozí zde našli své nové lásky… Pocit 
spokojenosti, ale také ulehčení ze šťastného návratu převládl při 
příjezdu na novopacké náměstí i u všech pedagogických pracovní-
ků (celkem 9), kteří měli za žáky po celou dobu zodpovědnost.
  Mgr. Monika Mičáková

Chorvatsko i letos uvítalo žáky a studenty ze SŠGS

Nejúspěšnější absolventi novopacké 
SŠGS v Praze
Opět po roce byli přivítáni nejúspěšnější absolventi Střední školy 
gastronomie a služeb Nová Paka v sídle Hospodářské komory 
ČR. Za přítomnosti zástupců z Ministerstva školství, mládeže a 
tělovýchovy ČR, Národního ústavu odborného vzdělávání a ve-
dení Hospodářské komory si nejlepší absolventi z celé ČR přijeli 
pro Osvědčení o vynikající kvalitě jejich získaných vědomostí 
a dovedností v jejich oboru a zároveň pro Europass, který je 
vstupenkou na trh práce u nás i v zahraničí. Europass jako do-
plněk k Osvědčení dostávají i absolventi dalších zemí EU. Z úst 
předávajících zástupců již zmíněných organizací zazněl hlavní 
cíl - podpořit odborné vzdělávání, které dnes nemá jednoduché 
postavení, přestože řemeslníků u nás je málo. Letos je celkem 
z celé ČR vyhodnoceno 280 absolventů. Z naší školy bylo vy-
znamenáno celkem 5 absolventů. Za obor kuchař-číšník Valešová 
Lucie, za obor cukrář Jana Kolenská a za obor truhlář Jakub 
Kabeláč, Jiří Ort a Lukáš Vaníček. Na závěr zaznělo poděkování 
všem přítomným školám a hlavně učitelům za odbornou přípravu 
nových kvalitních řemeslníků.        Ing. L. Kocourková

Střední škola gastronomie a služeb opět bodovala 
V mezinárodním projektu Komenius úspěšně obstála i novopac-
ká SŠ Gastronomie a služeb na známém Kopidlenském kvítku. 
V podstatě se jedná o veletrh cestovního ruchu, sdělila Achátu 
Milena Jarošová, koordinátorka tohoto projektu v ČR, kde se  
jednotlivé země prostřednictvím 
svých škol prezentují svými 
specialitami, doplněnými řadou 
informačních materiálů. Řeko-
vé například nabízeli proslulé 
sladkosti, Rumuni různé typy 
salámů, klobásek, sýrů, Bul-
haři v podstatě totéž, Poláci 
zase škvarky s chlebem a naše 
studentky cukrářské výrobky, 
známé a oblíbené v našem regi-
onu. Projekt Komenius pokračuje samozřejmě dál. Příští mítink 
za účasti žáků a studentů z novopacké SŠ Gastronomie a služeb 
bude tentokrát v Itálii. 

Oldřich Houška

Machry roku i vrchlabští truhláři ...
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V sobotu 25. 10. 2010 nastal 
vřele očekávaný a dlouho při-
pravovaný den. Den stoletého 
jubilea založení střední školy, 
centra vzdělanosti v našem 
regionu, dnešního Gymnázia 
v Nové Pace. Do přípravy i 
vlastní realizace této velkole-
pé akce se pod vedením pana 
ředitele Pavla Matějovského 
zapojili ze všech svých sil 
všichni pedagogičtí i nepeda-
gogičtí zaměstnanci Gymnázia 
a Střední odborné školy peda-
gogické v Nové Pace. Do své 
práce vložili maximální úsilí, 
a snad i proto se oslavy výročí 
mimořádně vydařily. Samo-
chvála příliš nevoní, proto 
citujme z ohlasů účastníků: 
„Celý den jsme si moc užili. 
Děkujeme za náročnou přípra-
vu celé akce i za vzpomínky, 
kterými jsme si osvěžili sou-
časnost a připomněli studijní 
léta...” (H. Gaudlová)
„Díky za sobotní den plný 
nezapomenutelných zážitků, 
kdy se člověk mohl opět se-
tkat s přáteli ze studijních let 
a připomenout si tak příjemné 
chvíle strávené na střední ško-
le. Blahopřejeme ke zdárnému 
a bezchybnému zvládnutí 
oslav 100. výročí gymnázia 
Celá akce se velmi vydařila 
díky Vaší skvělé organizaci a 
přátelské atmosféře. Vše bylo 
dokonalé!” (H. Mesnerová) 
„Obdivuji Vaši píli, originali-
tu, krásu a vytrvalost, se kte-
rou jste celou akci vymysleli a 
zvládli. Dovedu si představit 
úsilí, které jste už dlouhodobě 
museli vynaložit, kolik času a 
energie Vás příprava stála.”(R. 
Erban)
„Všichni pějí samou chválu a 
staří i mladí hovoří o akci, která 
je velmi mile překvapila!” (fa-
cebook - K. Valešová)
A jak celý den probíhal? Jedi-
ný organizačně neovlivnitelný 
faktor představovalo počasí. 
Svatý Petr nám však byl milos-
tivě nakloněn, počasí zůstalo 
- zřejmě kvůli našim úpěnli-
vým modlitbám směřovaným 
vzhůru k nebesům - v sobotu 
ještě bez deště. Oslavy se 
odehrávaly v několika etapách 
a na několika místech. Již před 
ranním vstupem do školy byl 
každý z příchozích abiturientů 
mile uvítán půvabnými hos-
teskami - ometačkami. Poté 
se mohl pokochat pohledem 

Zdařilé oslavy stoletého výročí založení gymnázia 
na kachličky připomínající 
významné události, na roz-
pustile vyšňořené stromy nebo 
na slavnostní transparent na 
ředitelském balkónu. Mohl se 
též zastavit na nástupišti našeho 
dočasného nádraží, případně se 
zúčastnit vyhlídkové vyjížďky 
vláčkem. 
V průběhu dopolední části pro-
bíhala ve škole prezentace bý-
valých studentů, každý z nich 
obdržel tašku s upomínkový-
mi předměty a také dva velmi 
dobře připravené soubory: 
almanach Cesty 1910-2010 a 
Osobnosti Gymnázia v No-
vé Pace. Ohlasy je hodnotí 
veskrze kladně: „Almanachy 
jsou fakt luxusní. Poklona 
tvůrcům!” (Z. Tomáš).. „Ve-
čer, když holky usnou, pro-
čítám almanach a sedá na mě 
nostalgie. Před týdnem by mě 
ani nenapadlo, že to tak bude.” 
(Anna Kampl)… 
Velmi pozitivní ohlas sklidily 
rovněž doprovod-
né výstavy a hap-
peningové akce. 
Vernisáž výstavy 
Tvořící pedago-
gové, jež proběhla 
již v 9.00, odkryla 
širší veřejnosti 
méně známý fakt, 
že řada současných 
i bývalých peda-
gogů naší školy 
patří nejen mezi 
odborníky ve svém 
oboru, ale jsou 
také kreativními 
autory zajímavých 
artefaktů nejen 
v oboru malby, 
kresby, fotografie, 
psaného slova, 
nýbrž i ručních 
prací, konkrétně 
patchworku. 
Další vernisáž 
otevřela výstavu 
v Galerii Hnízdo. 
Originální, sen-
zitivně působivé 
prostředí školní 
půdy představova-
lo adekvátní rámec 
pro výstavu Jak letí 
století aneb Stoleté 
kalendárium připo-
mínající jednotlivá 
konkrétní letopočty 
uplynulého věku. 
Kateřina Krau-
sová, kreativní a 

nevyčerpatelný motor různých 
happeningových aktivit, poté 
zorganizovala dražbu starých 
studentských prací. A praktic-
ky vzápětí následovala pod její 
taktovkou další akce – tentokrát 
módní přehlídka Retro, při níž 
studentky Střední odborné 
školy pedagogické předvedly 
na schodech před budovou 
Husova sboru nápadité, ori-
ginální modely. V aule školy 
se konala Historická výstava. 
Všichni bývalí studenti mohli 
zavzpomínat na své mládí při 
pohledu na maturitní tablo, 
ať už své anebo kterékoli jiné 
třídy. Další expozice této výsta-
vy představovaly různé doku-
mentární materiály, fotografie, 
plakáty, kolekce z historie stu-
dentských novin, seminárních 
prací i vlastní tvorby studentů. 
„Doprovodné programy a vý-
stavy měly vysokou úroveň, ty 
oslavy by snad jen měly trvat 
více dní, abychom to všechno 

stihli...“ (J. Poláček). V nádher-
ně zrestaurovaných sklepních 
prostorách Studentského klu-
bu mohli zájemci zhlédnout 
některé studentské filmy a 
DVD. V každém patře školy se 
odehrávala nějaké happeningo-
vá akce, např. byly připraveny 
vzkazníky pro zachycení bez-
prostředních dojmů a emocí 
účastníků, konaly se galerie 
studentských grafik a obrazů 
aj. Frenetickým aplausem 
ocenili návštěvníci v učebně 
IVT přednášku předního ex-
perta v oboru cimrmanologie, 
prof. Josefa Křečka, na téma 
Stopy pedagogické činnosti 
Járy Cimrmana na novopackém 
gymnáziu. Reakce z internetu: 
„Křéča je boží…”
Ve sborovně se odehrála se-
tkání s bývalými pedagogy 
naší školy (mezi nimi byl mj. 
i devadesátiletý veterán prof. 
Vladimír Cerman) a VIP 
hosty. Ve třídách se setkávali 
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bývalí studenti, a čím déle se 
neviděli, tím bylo jejich setká-
ní působivější, ba dojemnější. 
Mnozí abiturienti procházeli 
budovou školy s úžasem, plni 
dojmů a překvapeni nad mo-
derní tváří ústavu. Vyslechli 
jsme např. tyto názory.: „Celá 
škola se od dob našeho studia 
o hodně změnila. A to určitě k 
lepšímu - nová výmalba, plas-
tová okna, studentský klub v 
suterénu, půdní galerie Hnízdo, 
vybavení tříd .”(V. Farbelský).  
”Hned bych se 
sem vrátila (a 
to nejen kvůli 
vkusně zrekon-
truované budo-
vě školy)!!” (E. 
Mesnerová)
Aktivní roli 
v ranním 
mumraji se-
hráli i reporté-
ři studentských 
novin Heuréka, 
kteří získali 
mnoho cenné-
ho novinářské-
ho materiálu a 
také bleskově 
vyprodali spe-
ciální výroční 
číslo svého 
časopisu. Čilý ruch zavládl i 
v prostoru za školou, kde vy-
rostl obrovský občerstvovací 
stan a několik dalších kiosků. 
Díky tomu účastníci rozhodně 
nestrádali hladem ani žízní. 
Navíc měli možnost ochutnat 
v naší školní jídelně skvělý 
řízek k obědu.
 Ale to se již postupně shro-
mažďovaly jednotlivé ročníky, 
vybavené různobarevnými 
balónky, za svými cedulono-
siči na vozovce před budovou 
školy. Téměř tisícihlavý slav-
nostní průvod vedený vláčkem, 
dechovkou, půvabnými mažo-
retkami a členy profesorského 
sboru se v pravé poledne vydal 
na pouť kolem Jírových sadů, 
dále pokračoval pod viaduk-
tem, kolem městského úřadu 
až na spodní část náměstí. Poté 
prošel za potlesku přihlížející 
veřejnosti přes celé náměstí a 
stočil se dolů na parkoviště, je-
hož podstatnou část zabral ve 
svém závěrečném tvaru. Efekt-
ní tečkou na závěr průvodu se 
stalo vypuštění stovek balónků, 
jež vytvořily na mírně zamrače-
ném nebi nádherné pointilistic-
ké obrazce a symbolicky nám 
připomněly pomíjivost trvání 

času. Poté, v době odpolední, 
následoval jeden z vrcholů ce-
lých oslav, slavnostní kulturní 
program, jenž byl připraven 
Alenou Matějovskou a Bože-
nou Stopkovou velmi pečlivě, 
vkusně a přitom kreativně. Nej-
prve se uskutečnil v MKS pro 
ročníky „starší a pokročilé”, 
neboli absolventské ročníky 
do roku 1978/79, později pro 
ročníky pozdějších absolventů. 
Slavnostní program zahájil ře-
ditel školy, Pavel Matějovský. 

Ve svém krátkém projevu 
připomenul bohatou historii 
školy, zavzpomínal na vý-
znamné žáky gymnázia, uctil 
památku absolventů - hrdinů, 
kteří položili životy za naši 
vlast, poděkoval zřizovateli i 
městu Nová Paka za podporu 
a nezapomněl ani na spon-
zory akce. Vlastní kulturní 
program uvedlo procítěné 
vystoupení pěveckého sboru 
SOŠPg Amabile pod vedením 
autorek slavnostního progra-
mu. Při skladbě Jásej, trubko 
sbor doprovodil sólem na 
trubku Jan Vlačiha, při sklad-
bě Gloria zapěl Aleš Hendrych, 
sólista opery Národního diva-
dla. Velmi působivou evokaci 
neblahých momentů ze srpna 
1968 dokázali svou inscenací 
s výmluvným názvem Srpen a 
kladivo vyvolat Rudolf Cogan 
a Václav Pačesný. Lidové pís-
ně Bazalička a Okolo Hradišťa 
zazpívala Hana Marksová. Po 
všech těchto bývalých absol-
ventech naší školy vystoupila 
zástupkyně současné student-
ské generace, Soňa Zlatníková, 
která zatančila vlastní kreaci 
s názvem Proměny. Gymna-
ziální pěvecký sbor existující 

již pět let pod vedením Aleny 
Lelkové předvedl rozmanitost 
svého repertoáru. Zazpíval 
lidovou skladbu Když sem já 
šel, izraelskou Eju tovim, hu-
mornou Názvosloví kyselin a 
ve finále píseň afrického kme-
ne Banuwa, při níž na džembe 
zahrál primán Vojta Řehák. 
Poté program rozhýbala velmi 
„akční čísla”: humorný duet 
Rovnátka od Hnátka (skvělý 
výkon pana ředitele), taneční 
akrobaté Pařízci pod vedením 

čerstvé maturantky Jitky Bez-
starostové, mažoretky Glorie 
(vedené Evou Mesnerovou) 
a orientální tanec Martiny 
Ahmed Čermákové. Celý pro-
gram velkolepě a důstojně 
vygradoval závěrečnou pasá-
ží. Pěvecká vystoupení Aleše 
Hendrycha (árie Escamilia 
z opery Carmen), Katky Killa-
rové (Tenhle kantor z muzikálu 
Zvonokosy), sboru Amabile 
společně s A. Hendrychem 
(novopacké písně upravené 
Milanem Uherkem) s doprovo-
dem orchestru složeného z bý-
valých studentů a současných 
přátel gymnázia a závěrečná 
„třešnička na dortu” v podobě 
tří písní sboru Amabile byly 
odměněny opravdovými a za-
slouženými ovacemi publika. 
Skvělé, vpravdě profesionální 
moderování celého slavnost-
ního programu předvedl talen-
tovaný student 4. ročníku, Petr 
Sádek. Hodnocení: „Zvláštní 
ohodnocení zaslouží program 
v MKS. Měl velkou profesi-
onální úroveň a moc jsme si 
ho všichni užívali (a to nejen 
ženy”…(H. Mesnerová)
I v odpoledních hodinách mno-
zí z účastníků nalezli cestu do 

časopisu. Čilý ruch zavládl i Ve svém krátkém projevu čerstvé maturantky Jitky Bez-

budovy školy, jako by s ní ne-
mohli rozloučit. Družná zábava 
se však již přelévala do mno-
hých novopackých restaurací, 
především do P-Centra Militký, 
kde se konala večerní veselice 
s hudbou. Nezbývá než kon-
statovat, že oslavy stoletého 
výročí založení novopackého 
gymnázia proběhly zdařile a 
důstojně, a přitom také v uvol-
něné, přátelské, přívětivé, 
mírně nostalgické atmosféře. 
Pokud si někdo z účastníků 

hodlá připomenout 
textem, zvukem či ob-
razem onu zmíněnou 
atmosféru, na stránce 
www.gymnp.cz nalez-
ne několik velmi zda-
řilých připomínek vý-
ročí v podobě různých 
článků, fotoreportáží či 
videoreportáží. 
Komentář bez komen-
táře: „Chceme Vám 
a celému kolektivu 
učitelského sboru i 
studentům Vaší školy 
poděkovat za sobotní 
den plný zážitků. Jako 
učitelé si dovedeme 
představit, kolik 
přemýšlení, času a 
obrovské práce stála 

příprava celodenního progra-
mu. Ze všeho vyzařovalo nad-
šení a pospolitost pedagogů a 
studentů - i těch bývalých - a 
celková příjemná atmosféra.  
Do dalších let přejeme hodně 
elánu, tvořivé pedagogy a vní-
mavé studenty …” (manželé 
Odvárkovi).
A co říci závěrem? V průvodu 
se navzdory své minimální 
výšce nedali přehlédnout ani 
nejmladší studenti gymnázia, 
letošní primáni. Na utržený 
klacík si připevnili vlastno-
ručně vyrobený transparent 
Maturitní třída 2018. Tím pro-
kázali schopnost inteligence, 
kreativity, improvizace a také 
smysl pro humor. Naše škola 
tedy nepostrádá ani do bu-
doucna záruku další generace 
velmi dobrých a talentovaných 
studentů. .. „Gympl je nejlep-
ší!!” (R. Cogan).

Přejme si, ať se při další po-
dobné příležitosti – a v pří-
jemné atmosféře- všichni zase 
ve zdraví shledáme! Tak tedy 
– nashledanou při dvoustovce 
(nebo alespoň při stodesítce)!

 PaedDr. Stanislav Bendl
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Den otevřených dveří na Střední škole gastronomie 
a služeb Nová Paka
10. 11. 2010 pořádá SŠGS Nová Paka další ze svých tradičních návštěvních dnů, ve kterém 
nabídne především zájemcům o studium na škole a jejich rodičům možnost nahlédnout do celého 
zákulisí školy i dílen odborného výcviku. 
Pracovníci školy budou všem návštěvníkům po celý den poskytovat podrobné informace o mož-
nostech studia. V průběhu dne otevřených dveří budou organizovány tradiční módní přehlídky, 
bez kterých si už návštěvu školy nelze představit, chybět nesmějí ani ochutnávky výrobků 
zdejších kuchařů, cukrářů i pekařů. 
V rámci celé akce se zájemci mohou detailně seznámit i s provozem všech dílen odborného 
výcviku – přímo v budově školy to jsou dílny oborů kuchař-číšník a krejčí se zaměřením na 
modelování oděvů, v samostatné budově u stadionu se pak v moderním provozu připravují žáci 
oborů pekař a cukrář a za truhláři je zapotřebí se vypravit podle místa bydliště buď do Lázní 
Bělohradu, nebo do Vrchlabí.
Pro školní rok 2010/2011 byly téměř naplněny všechny nabízené obory s výučním listem, trvalý 
zájem je o velmi žádaný obor Hotelnictví (školním vzdělávacím programem zaměřený na hotel-
nictví a turismus), v nástavbových formách studia (obor Podnikání) pak počet uchazečů výrazně 
převýšil možnosti přijetí. Svědčí to o trvalém zájmu, kterému se na škole otevírané obory těší. 
Pro všechny, kteří mají zájem o zajímavou a perspektivní práci v oblasti gastronomie a služeb, 
se tedy nabízí možnost detailního „nahlédnutí pod pokličku” nejen uvažovanému oboru, ale celé 
SŠGS Nová Paka. Proto neváhejte a 10.11. t. r. navštivte Den otevřených dveří. A kdyby Vám 
tento termín nevyšel, máte možnost i 12. ledna 2011 nebo kdykoli jindy po předchozí dohodě. 
Nezapomeňte, že nejlepším rádcem při rozhodování je osobní zkušenost a poznání.

Petr Jaroš

„Pohádka bez rozdílu jazy-
ka” – to bylo téma, kterým 
si učitelé a žáci připomněli 
Evropský den jazyků. Projek-
tový den proběhl v pátek 1. 
10. 2010, ale bez předchozí 
přípravy by se jen stě-
ží mohli na chodbách 
objevovat královny a 
králové, princezny a 
princové, trpaslíci a 
spousta dalších pohád-
kových postaviček. Ne-
jen pohádkové bytosti 
z českých pohádek, ale 
i populární postavičky 
z celého světa nejsou 
našim dětem neznámé. 
To si připomněly přede-
vším naše nejmenší děti 
od přípravné třídy včet-
ně prvňáčků a druháků. 
Ty větší se už chopily 
realizace pohádek v cizích 
jazycích.
Žáci 2. stupně se sešli v atriu 
naší školy, aby si vzájemně 
předvedli dramatizaci českých 
i světoznámých pohádek. 
Sklidili za to obrovský po-
tlesk. Krásné kostýmy i skvělé 
herecké výkony v anglickém i 
německém jazyce si zaslouží 
velkou pochvalu. 
Poděkování patří též všem pe-
dagogům, kteří přispěli k hlad-
kému průběhu tohoto dne. 
Dne 1. října 2010 se uskuteč-

nil na naší škole Den jazyků na 
téma ,,Pohádky”. Zúčastnily se 
i děti přípravné třídy. Zazpíva-
li jsme si písničky z pohádek, 
vypravovali nad obrázky z 
večerníčků, nakreslili obrázek 

ke své pohádce, určovali pořadí 
postaviček v pohádce ,,O řepě” 
a nakonec si pohádku zahráli. 
Využili jsme i maňásky k po-
hádce ,,Budka”. Celé dopoled-
ne bylo propředeno básničkami 
a pohybovými hříčkami. Den 
se vydařil a budeme doma 
vyprávět. 

 Mgr. Helena Mesnerová

Žáci 6. třídy si na již tradiční 
projektový Den jazyků vybrali 
ke svému ztvárnění dvě různé 
pohádky – Boudo budko, kdo 
v tobě přebývá v německém 

jazyce a klasickou pohádku 
Kráska a zvíře v angličtině. 
Nejprve jsme si společně při 
literární výchově rozdělili 
role, s obsahem a jednotlivými 
promluvami se žáci seznámili 

v rámci hodin cizího jazyka a 
při výtvarné výchově vytvá-
řeli postavičky určených rolí. 
V pátek 1. 10. 2010 pak přišel 
na řadu společný nácvik drama-
tizace, výroba kulis, převlečení 
do kostýmů v podání skupinky 
němčinářů a následná prezenta-
ce pohádek v atriu školy před 
zraky starších spolužáků. Celá 
škola tak měla opět možnost 
zpestřit si výuku mezi žáky i 
učiteli oblíbenou projektovou 
metodou. 

Mgr. Šárka Polmanová

Preventivní kurz 
Pecka - 6. až 8. 

října 2010
Kurzu zaměřeného na preven-
ci drogové závislosti a rizikové 
chování se zúčastnilo 19 žáků z 
6. ročníku ZŠ Husitská. 
Letos se kurz uskutečnil v au-
tokempu Pecka. Zde se žáci 
se svými pedagogy detailně 
zaměřili na problematiku kou-
ření, užívání drog a alkoholu. 
V rámci třídního kolektivu se 
děti učily vzájemné spolupráci 
a toleranci. Dělo se tak pomocí 
různých aktivit a her, které pro-
bíhaly v prostorách kempu, ale 
i v nádherném okolí.
Každý účastník absolvoval dva 
bloky. V tom prvním byli žáci 
seznámeni s problematikou 
kouření a jeho negativními 
účinky na lidský organismus. 
Rovněž si každý teoreticky 
i prakticky vyzkoušel různě 
odstupňované asertivní tech-
niky odmítání návykových 
látek. Získané poznatky žáci 
uplatnili při skupinové dra-
matizaci vybrané pohádky se 
začleněním některé z technik 
odmítání. Další část bloku byla 
orientována na sebepoznávání, 
spolupráci při řešení problémů, 
hodnocení spolužáků a zjišťo-
vání vztahů ve třídě. 
Druhý blok byl přímo zaměřen 
na návykové látky, na vznik 
závislosti a na rizika vyplý-
vající ze zneužívání široké 
škály legálních či nelegálních 
drog. Žáci spolu s lektorem 
na základě svých znalostí a 
poskytnutých podpůrných 
materiálů postupně probrali 
nejčastěji zneužívané drogy, 
jejich účinky a negativní vliv 
na zdraví a psychiku jim pod-
léhajících jedinců. 
Žáci se zapojili aktivně a k za-
daným úkolům přistupovali 
velice zodpovědně. Doprovod-
ným programem byly sportovní 
a společenské aktivity.
Poznatky o rizicích spojených s 
užíváním návykových látek jim 
umožní, jak doufáme, to jedi-
né správné rozhodnutí – drogy 
nezkusit.

Mgr. Václav Kužel

Preventivní kurz 
očima žáků
Ve středu 6. 10. 2010 jsme se 
vydali pěšky od školy na Pec-
ku. Cestou jsme si povídali, 

Den jazyků na ZŠ Husitská 
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Třeťáci se svezli Černohorským expresem
Dne 14. 9. 2010 se vypravily 3. třídy ZŠ Husitská na exkurzi 
do Krkonoš.
První zastavení bylo ve Vrchlabí, kde jsme zhlédli v muzeu ex-
pozici staročeských řemesel, historii města, sklářskou výstavu, 
výstavu obrazů Viktora Vorlíčka, betlémy a staré hodiny. Před 
muzeem jsme se vyfotili s Krakonošem – ochráncem hor – a 
pokračovali jsme do Jánských Lázní. Černohorským expresem 
jsme vyjeli na Černou horu. Počasí nás ve výšce 1299 m n/m 
nemile zaskočilo. Hustá mlha a studený vítr nám ukázaly i ne-

vlídnou tvář horského počasí. Prošli jsme se k vysílači na Černé 
hoře, prohlédli okolí, rostliny, a na rozhlednu jsme nemohli vyjít, 
bylo zavřeno.
Exkurze se všem líbila.

Mgr. M. Bezstarostová, za 3. tř.

poslouchali písničky… Po 
desáté hodině jsme dorazili do 
kempu na Pecce, kde jsme se 
ubytovali v hezkých dřevěných 
chatkách. V jedné byly dívky, 
v druhé chlapci. Když jsme 
si odpočinuli po dlouhé cestě 
a seznámili se s programem 
kurzu, šli jsme na oběd. Moc 
jsme si pochutnali.
Po obědě následoval první vyu-
čovací blok, ve kterém jsme se 
učili o drogách a kouření. Poté 
jsme si užili sportovní odpo-
ledne, které trvalo přibližně 
dvě hodiny. Hráli jsme tenis, 
ping-pong, přehazovanou, fot-
bal… Před večeří jsme stihli 
ještě krátké osobní volno a po 
večeři následovalo promítání 
filmu. Po „večerce” jsme si 
na pokoji ještě povídaly a pak 
šly spát. 
Ráno jsme vstávali v 7:30 a do 
8 hodin probíhala rozcvička, 
která nám dala pěkně zabrat. 
Pak jsme se nasnídali a absol-
vovali dva vyučovací bloky. 
Po obědě nás čekal výlet na 
hrad Pecka, kde pro nás naši 
učitelé ukryli poklad. Ale bo-
hužel bylo zavřeno, takže jsme 
žádný poklad nehledali. Když 
jsme přišli zpět do kempu, 

následoval další blok a opět 
společné sportování. Po večeři 
jsme ve společenské místnosti 
po skupinkách předváděli 
nacvičené scénky pohádek a 
společně jsme si zazpívali. Před 
večerkou jsme si ještě s kluky 
povídali strašidelné historky a 
pak jsme šli spát. Další den se 
odehrával podobně jako ten 
předchozí, ale bohužel jsme 
si po obědě museli sbalit věci, 
dojít na peckovské náměstí, 
odkud jsme se tentokrát už 
autobusem vrátili domů.
Moc se mi tu líbilo, nejradši 
bych tu zůstala ještě déle. 
Byla tu legrace a také jsem 

se více seznámila se svými 
spolužáky. 

Aneta Sálová, žákyně 6.A

… Tento kurz byl skvělý. Do-
zvěděla jsem se zde spoustu 

nových věcí. Byla zde legrace. 
Paní učitelka i pan učitel byli 
skvělí vyučující. Ráda bych 
sem znovu jela. Nejvíce se mi 
tu líbilo to, jak jsme se s kluky 
navzájem navštěvovali v chat-
kách.
Natalie Typltová, žákyně 6. A

… Bylo to tady hezké a dozvě-
děla jsem se hodně věcí, které 
jsem nevěděla. Moc ráda bych 
se sem zase vrátila.

Petra Knapová, žákyně 6. A

… V pátek jsme si vyklidili 
pokoje a začali psát tento sloh. 
Hodně se mi tu líbilo, hlavně 
sportování, a klidně bych tady 
zůstal ještě týden.

Tomáš Vintr, žák 6. A

Draci vzlétli k obloze
Odpolední „Drakiáda”přilákala na kopec ke Štikovu mnoho dětí 
i rodičů z 2.mateřské školy v Nové Pace. Louka byla v tu chvíli 
plná barevných dráčků, kteří poslouchali nebo neposlouchali 
děti podle toho , jak  zrovna foukal vítr. Dětem to ale náladu a 
nadšení rozhodně nepokazilo. Sluníčko celé odpoledne krásně 
hřálo a všem bylo veselo. Nakonec děti dostaly diplomy, které 
jim budou připomínat pěkně prožité odpoledne se svými učitel-
kami a rodiči.   
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Projekt České hlavičky je za-
měřený na podporu talentova-
né mládeže především v tech-
nických oborech a na zvýšení 
zájmu mladých lidí o studium 
technických a přírodovědných 
oborů a vědeckou kariéru.
V rámci soutěže se udělují 
ceny v 5 kategoriích, o jejichž 
vítězích rozhoduje odborná 
porota složená z představitelů 
zájmových sdružení, zástupců 
vysokých škol, univerzit a vě-
deckých ústavů. Vítězní lau-
reáti obdrží finanční odměnu 
spolu s diplomem a originá-
lem sošky České hlavičky.
Letošního čtvrtého ročníku 
soutěže se zúčastnil také stu-
dent ISŠ v Nové Pace Petr 
Horký s prací „Nízkoteplotní 
Stirlingův motor”. 
Ze 13 přihlášených do katego-
rie Futura postoupil do finále 

mezi tři nejlepší. Petr, který 
23. 9. 2010 obhajoval svoji 
práci před odbornou porotou 

Student ISŠ Nová Paka opět v soutěži České hlavičky 2010 
na VŠE v Praze, nyní 
čeká na definitivní 
oznámení výsledku. 
Situace je stále napja-
tá, protože mu bylo 
oznámeno jeho umís-
tění na 2.–3. místě.
Oficiální a defini-
tivní vyhlášení vý-
sledků proběhne 5. 
listopadu na tiskové 
konferenci a násled-
né vyhlášení bude 
zveřejněno následu-
jící den na webové 
stránce Česká hlava 
pod odkazem České 
hlavičky 2010 http://
www.ceskahlava.cz. 
Vítězové budou oce-
něni na slavnostním 

galavečeru v Brně v Mahe-
nově divadle. Ceny vítězům 
bude předávat Mgr. Josef Do-

beš, ministr školství, mládeže 
a tělovýchovy společně se 
zástupci Vlády ČR s dalšími 
významnými představiteli po-
litického a veřejného života. 
Večerem bude provázet Aleš 
Cibulka a v průběhu vystou-
pí Martin Chodúr, houslista 
Kristian s taneční skupinou ir-
ských tanců Démairt, hudební 
skupina Bagr a další.
Celý večer bude natáčet Česká 
televize. Speciální televizní 
pořad pod názvem České hla-
vičky 2010 uvidíte 17. listopa-
du na programu ČT1.

Petrovi Horkému blahopře-
jeme k jeho velmi pěknému 
umístění, děkujeme za repre-
zentaci a těšíme se na další 
jeho následníky.

Ing. Malý Luboš

Jako bývalý kantor na ISŠ v 
Nové Pace, který zde působil 
téměř čtyřicet let, se i nyní, 
když jsem několik let v dů-
chodu, zajímám o současné 
dění jak ve škole, tak i v dílnách 
odborné výchovy. Samozřejmě 
mě zajímá, jak s daří mým 
bývalým kolegům, jaké mají 
problémy při výuce, ale zvláště 
mě zajímají, jak se změnily vy-
učovací metody a s tím spojená 
elektronizace pomůcek sloužící 
při výuce. Hodně mně k oživení 
pomáhají webové stránky školy 
(http://www.issnp.cz/), kde se 
dozvím nejen já, ale i zájemci z 
řad veřejnosti veškeré informa-
ce nejen o běžných záležitos-
tech školy, ale také o různých 
soutěžích, kterých se studenti 
školy zúčastňují. A právě tyto 
informace posledních let mě 
velice zaujaly, a to nejen nápl-
ní projektů těchto, v mnohých 
případech i mezinárodních 
soutěží, ale zvláště úspěchů 
zde dosažených studenty této 
školy. 
Jednou z mezinárodní soutěží, 
kde studenti z packé ISŠ Mar-
tin Bumba a Jan Trutnovský 
dobyli slávu, byl ENERSOL 
EVVO 9. Když v loňském 
roce na krajském kole v Hrad-
ci Králové zvítězili v projektu 
„Úspory energií, obnovitelné 
zdroje energií, snižování emisí 
v dopravě v Královéhradeckém 

Studium na novopacké ISŠ není jenom výuka
a Pardubickém kraji”. Vítězná 
práce uvedených studentů 
nazvaná „Ekologické zařízení 
k intenzifikaci spalovacího 
procesu” (vyrobená panem 
Fejfarem), popisující úspory 
až 40% díky zavádění vodní-
ho plynu do kotle při spalování 
dříví nebo štěpku, excelovala 
hned po druhé prezentaci.
Dalším vítězem se stal další 
student ISŠ Pavel Horký s 
prací „Ověření funkce bezpo-
hybového generátoru MEG”. 
Toto zařízení slouží ve škole 
jako funkční vzorek. 
Mezi mnoha dalšími nejme-
novanými úspěchy lze ještě 
vyzvednout úspěchy v soutěži 
České hlavičky, což je projekt 
zaměřený na podporu talen-
tované mládeže především v 
technických oborech. Letošní-
ho čtvrtého ročníku soutěže se 
zúčastnil také student ISŠ Petr 
Horký s prací „Nízkoteplotní 
Stirlingův motor”.
Ze třinácti přihlášených do 
kategorie Futura postoupil do 
finále mezi tři nejlepší a svoji 
práci obhajoval před odbornou 
porotou na VŠE v Praze. Ofi-
ciální vyhlášení výsledků pro-
běhne 5. listopadu na tiskové 
konferenci a následné vyhláše-
ní vítězů bude na slavnostním 
galavečeru v Brně. Celý večer 
bude natáčet Česká televize. 
Speciální televizní pořad pod 

názvem České hlavičky 2010 
bude možné zhlédnout 17. lis-
topadu na programu ČT1.
Jak je uváděno výše, úspěchy 
studentů jsou až překvapivě 
vysoké. Je na nich zvláštní, že 
byly dosaženy v projektech, 
které v současné době hýbou 
světem, a jejich realizace 
znamená značné úspory nejen 
finanční, ale rovněž i šetření 
životního prostředí. Podivil 
jsem se, že i na tak zajímavé 
studium, které probíhá na této 
škole při značných možnos-
tech uplatnění po absolvování 
a výborných výsledcích na 
různých i mezinárodních sou-
těžích má v posledních letech 
škola problémy se získáváním 
studentů. Proto jsem se zeptal 
ředitele Mgr. Zbyňka Hrušky, 
jak je spokojen s reprezentací 
školy na různých profesních 
soutěžích a další otázku jsem 
směřoval k využívání úspěchů 
na soutěžích k získání studentů 
pro studium v ISŠ.
„V posledních letech žáci naší 
školy dosáhli řady výrazných 
úspěchů v technicky zaměře-
ných soutěžích v  národní i 
mezinárodní úrovni, se kterými 
jsem jako ředitel školy velmi 
spokojen. Těchto úspěchů by  
však nebylo dosaženo bez 
soustavné kvalitní práce našich 
učitelů odborných předmětů a 
učitelů odborného výcviku. 

Jsou to především Ing. Lu-
boš Malý, Jaromír Horáček, 
Zdeněk Bakovský, Milan 
Podobský,  Josef Macek a Petr 
Vlach, kterým patří velký dík 
za přípravu našich studentů do 
soutěží.
Na webové stránky školy 
www.issnp.cz jsou průběžně 
zařazovány úspěchy našich 
studentů v jednotlivých sou-
těžích včetně fotogalerie. Žáci 
základních škol, kteří se rozho-
dují o svém dalším studiu  na 
středních školách,  mají navíc 
možnost  zapojit se do projektu 
Krajské hospodářské komory 
„10 lekcí techniky”. V rámci 
tohoto projektu, který ISŠ 
Nová Paka již druhý rok reali-
zuje, se zájemci mohou  nejen 
seznámit se soutěžními výrob-
ky našich studentů, ale mohou 
si sami zkusit vyrobit  „svůj vý-
robek” přímo v našich dílnách 
odborného výcviku.  Zveme 
tedy všechny šikovné chlapce 
a děvčata do našich dílen  na 
zahajovací schůzku 10 lekcí 
techniky, která se uskuteční  ve 
čtvrtek 4. listopadu 2010 v 15. 
00 hodin v objektu Kumburská 
1136, sdělil čtenářům Achátu 
Mgr. Zbyněk Huška.

Míla Pour
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Z HISTORIE PODNIKÁNÍ NA NOVOPACKU

(pokračování z min. čísla) 
ÚVODEM.
Novopacko se zajímavým způsobem liší od ostatních částí současného okresu Jičín. Ne nadarmo se již kdysi dávno říkávalo, že nad 
Babákem, což je největší kopec před Novou Pakou při cestě do Krkonoš, je „vo kabát chladněji než dole v kraji„. Jak se později 
ukázalo, cesty a doprava měly dost zásadní vliv na rozvoj městečka, o němž můžeme najít nejstarší zmínku v roce 1357. Vedle 
již tehdy existující Paky Staré bylo budoucí město nazváno Pakou Mladou a vzniklo v místech, kde se do potoka Rokytky vléval 
Brdský potok. Při brodu rostlo tržiště, které později vytvořilo zárodek budoucí jižní strany náměstí. Bylo to místo důležité, zde 
stezku slezskou křížila příčnice, směřující do Paky od Lomnice nad Popelkou a dále do Dvora Králové. Historie města Nové Paky 
je úzce spjata s dějinami panství kumburského. Vždyť po staletí bylo jeho poddanským městem a do roku 1608 dokonce jediným 
ochranným městem. To mělo samozřejmě příznivý vliv na rozvoj řemesel a obchodu, od roku 1608 se stává přirozeným centrem 
panství Jičín. Vliv to má i na život v Nové Pace. Musíme si ovšem uvědomit, že situace nebyla nikterak jednoduchá. Je sice zare-
gistrováno, že v Nové Pace byl pivovar, zábojna, mlýny a jako na každé obchodní křižovatce hospoda, kovárna a kolárna, ale celé 
městečko bylo prakticky ze dřeva, takže letmý pohled do kroniky vypovídá o řadě požárů, povodní a epidemií. Pro zlepšení této 
situace udělil v roce 1583 Burjan Trčka z Lípy městečku privilej na postavení nového pivovaru se sladovnou. V roce 1601 jeho syn 
potvrdil všechna dosavadní privilegia, osvobodil občany od různých dávek a usedlé zbavil roboty. Za to obec darovala majitelům 
panství les Bakalov, Lipiny, Šibeňácký rybník a upustila od vaření piva, které byla nucena od té doby odebírat z panského pivovaru 
v Dřevěnici. Z celé této navenek nevinné záležitosti se po více než dvou stech letech vyhrotil takřka padesát let trvající spor mezi 
obcí a vrchností, kterému se dokonce říkalo „Novopacká rebelie„. Vztah obyvatel města k vrchnosti byl na Novopacku dost složitý. 
Zajímavé a zcela pochopitelné je, že Pačtí nedali nikdy dopustit na Albrechta z Valdštejna. Bylo to proto, že místní „šeuci„ byli 
důležitými dodavateli obuvi pro jeho vojsko. Nemohu si pomoci, ale pro Novopacko jsou v podnikání daleko důležitější věci než 
obecně závazné podmínky, které vyplynuly z celkového stavu. Jejich vliv se odráží i v počátcích průmyslové výroby po polovině 
19. století, proto jim věnuji větší pozornost. 

V roce 1921 si koupilo vlastní dům ve Vrchovinské ulici. Život 
připravuje řadu paradoxů. Právě tento dům patřil krupaři Jarosla-
vu Klapkovi, který v době největšího hladu v roce 1920 vyvážel 
z Nové Paky mouku. To vyvolalo veliké pobouření obyvatel, 
kteří začali Klapku hledat s šibenicí po městě, bylo to 10. května 
1920, kupec Klapka se před jejich spravedlivým hněvem nako-
nec zachránil tím, že se skryl v márnici na hřbitově. Celá tato 
„Klapkova aféra„ si nakonec vynutila domovní prohlídky po 
městě. „Stavební bytové družstvo okresu novopackého„ z roku 
1910 postavilo ještě do první světové války 20 rodinných domů. 
„Lidové konsumní družstvo v Nové Pace„(1919) přesídlilo v roce 
1928 do domu „Družstva pro vystavění tělocvičny Orla„. „Země-
dělské družstevní podniky horských okresů v Nové Pace„ (1920) 
měly v Nové Pace ve třicátých letech přes 700 členů a ve městě 
dokonce vlastní skladiště se strojním zařízením. „Družstvo domu 
živnostnictva a obchodnictva„ vzniklo v roce 1921 a chtělo pořídit 
vlastní dům pro stálou výstavu a tržnici místních živnostníků. Na 
náměstí zakoupilo budovu „Občanské besedy„ a umístilo v ní 
Živnostenskou záložnu a Živnostenská společenstva.

POŠTY, TELEGRAF, ROZHLAS, AUTODOPRAVA
Pro zdárné podnikání nejsou důležité jen železnice a silnice, ale 
i rychlé spojení na dálku. V roce 1907 byl v Nové Pace zřízen 
telefon a kromě přímých linek do okolí vedla podle trati i přímá 
linka z Prahy do Vratislavi. Telegraf se ve městě objevil již v 
roce 1864 a v roce 1870 bylo zřízeno vedení pod železniční tratí 
a odtud na poštu. 10. listopadu 1923 slyšeli Novopačtí přednášku 
o rádiu z Prahy a „Prodanou nevěstu“. První rozhlasový přijímač 
měla továrna B. Schnabela. 
Jisté spojení se světem bylo pro Novou Paku vždy tak trochu 
problémem. Bylo odkázáno na „Poštu královéhradeckou“ a asi 
od roku 1720 na poštu mezi Prahou a Trutnovem. V roce 1770 
jmenovala Marie Terezie dědičným poštmistrem Matěje Šádka. 
Pošta byla na náměstí v čp. 10 do roku 1827, kdy vyhořela. Novou 
poštu vystavěl poštmistr Hartenkeil z Hartensternu u nové císařské 
silnice na Trutnov. Pošta byla v největším rozkvětu od roku 1827 
do roku 1870, kdy její význam potlačila železnice. Na novopacké 
poště býval vždy hostinec a v roce 1835 zde dokonce snídal ruský 
car Mikuláš. V roce 1913 byla dědičná pošta přeměněna na státní 
a přemístěna do Komenského ulice. V téže ulici pak byla ve tři-
cátých letech 20. století vystavěna nová moderní budova, která 
potvrzovala rozvoj města. S poštou byla také spojena poštovní 

autodoprava. V roce 1920 zavedli autobusové spojení s Jičínem 
a Peckou a v roce 1923 se Starou Pakou a Slemenem. Autobusy 
dopravovaly i menší zavazadla a obstarávaly poštovní dopravu. 
Později byla autobusová doprava podstatně rozšířena. 

NOVÝ POMOCNÍK VELKOVÝROBY – ELEKTRICKÝ 
PROUD 
Prudký rozvoj průmyslu a podnikání počátkem 20. století si vy-
žádal v roce 1910 postavení Městské elektrárny. Plány a rozpočty 
vypracoval profesor brněnské techniky Vladimír List, samotnou 
instalaci realizovala elektrotechnická akciová společnost Kolben. 
K pohonu třífázových generátorů byly použity naftové motory 
Diesel. V roce 1915 byl pro nedostatek nafty instalován parní 
lokomobil. Po I. světové válce se od roku 1921 stalo město členem 
Elektrárenského svazu v Hradci Králové a vzápětí nato bylo do 
elektrárny přivedeno vedení ze Studence. Za I. republiky již byla 
elektřina vedena kabelem do transformačních stanic a továren 
firmy Snabel a firmy Stöckler. Došlo k postupnému rozšiřování 
a obměně, zároveň firma propagovala elektrospotřebiče.

ODBORNÉ ŠKOLSTVÍ NA PODPORU ŘEMESEL, OB-
CHODU, PRŮMYSLU A PODNIKÁNÍ
Jak veliký význam měly školy, přesněji učitelé, na probuzení 
podnikavého ducha v žácích, je zbytečné připomínat. Nebudu se 
ani zmiňovat o obecných měšťanských školách ve městě, i když 
by to jistě neškodilo . Je dobře si také uvědomit, jak především 
řemesla byla předávána i se zkušenostmi z generace na generaci. 
Ale třeba v Nové Pace se to týká i umění a samozřejmě dalších 
oborů. Úžasná je například lékárnická tradice rodu Geislerů, která 
v našem městě začínala v roce 1792. Josef Geisler koupil pod 
klášterem dům a přenesl sem lékárnu. Přes pět generací se tradice 
udržela 200 let, což jistě není dáno všem a slyšeli jsme cosi i o 
učení a mučení. Proto se snad také objevila snaha o zavedení 
odborných kurzů a odborného školství. V roce 1893 byl zaveden 
jednoroční kurz (IV. ročník) při dívčí měšťanské škole a v roce 
1908 i při měšťanské škole chlapecké. Smyslem kurzů bylo dát 
žákům vyšší vzdělání pro praktická povolání a některá studia, ale 
učila se i zdravověda, těsnopis, psaní na stroji, němčina. Náklady 
na kurzy hradilo město a spolky. Lidová škola hospodářská zalo-
žená v roce 1923 byla určena pro žáky z národních škol, kteří pak 
pracovali v hospodářství. Živnostenská škola pokračovací se při 
svém založení v roce 1885 jmenovala Průmyslová škola pokra-
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čovací. Později bývala škola různě a krátkodobě specializována 
(například obuvnická, kovodělná, oděvní, potravní atd.). Ve své 
době bývala zastoupena společenstva v okrese různým počtem 
živností. Například ve třicátých letech minulého století bylo ve 
společenství stavebním 81 učňů (29 živností), společenstvo oděvní 
mělo 28 učňů (18 živností), obchodní grémium 30 učňů (40 živ-
ností) atd.. Celkově se tehdy ve školním roce 1929-30 jednalo o 
161 učňů, které vyučovalo 19 učitelů, z nichž bylo 5 živnostníků. 
Besídka učňů existovala od roku 1903 z podnětu drogisty Karla 
Zelinky. V Besídce učňů se pořádaly v neděli odpoledne přednáš-
ky a hrály se různé hry. Časté byly návštěvy divadel, koncertů, 
výstav, vlastivědné vycházky a výlety. Veliký význam pro celé 
město i průmyslové podnikání mělo zřízení Vyšší státní reálky 
v roce 1910. Mezi profesory a studenty bylo od počátku mnoho 
významných lidí. Především nesmírně vzdělaní profesoři vtiskli 
městu nezapomenutelný intelektuální ráz, jehož duch se dokázal 
udržet i v dobách neblahých. 

ZAJÍMAVÁ TRADICE VELKÝCH PROPAGAČNÍCH 
VÝSTAV
Snad všichni řemeslníci, živnostníci a podnikatelé si uvědo-
movali, jak důležité je své výrobky propagovat. Po dostavbě 
novorenesanční budovy Obecné a měšťanské školy byla v roce 
1906 „Výstava květin a výrobků s květinářstvím souvisejících„. 
Po úspěchu se v roce 1910 konala ve stejné budově „ I. Dělnická, 
živnostenská a hospodářská výstava„. 
Byly vystavovány výrobky místních ševců, tkalců, prostě všech 
řemeslníků.Vystavovali zemědělci a pochopitelně byl zastoupen 
svými výrobky průmysl nejen z Podkrkonoší, ale i z jiných míst 
v Čechách. Výstavy se zúčastnilo na 300 vystavovatelů. Musím 
zdůraznit, že byly vystavovány i umělecké předměty a dokonce 
spiritistické medijní kresby. Katalog k této výstavě uspořádal 
básník Jan Opolský. Po pětadvaceti letech se konala na výstavišti 
(bývalý dobytčí trh a sousední sokolské cvičiště) „Krajinská výsta-
va v Nové Pace 1935„, která svým významem daleko přesahovala 
Podkrkonoší. Součástí byla i výstava učňovských prací v budově 
tehdejší pokračovací školy, výstava betlémů v Orlovně. Jednot-
livé expozice byly v dalších budovách. V roce 1940 se konala 
v budově reálného gymnázia „Propagační výstava Novopacka a 
Podkrkonoší„. Expozice byla tentokrát zaměřena především na 
prezentaci Novopacka, jeho průmyslu, obchodu, živností, výtvar-
ného umění, turistiky, polodrahokamů a památek. Po válce byla 
hned v roce 1946 za obrovského nadšení obyvatel připravována 
veliká a svým pojetím dosud největší „ Výstava podkrkonošského 
kraje“. Konala se na ploše 4 000 metrů čtverečních a předcházely 
jí rozsáhlé terénní i stavební úpravy. Součástí přípravy byly sta-
vební úpravy ve městě i na výstavišti. Během výstavy se konalo 
několik sjezdů politických stran a řada dalších akcí. 
Výstavu navštívilo během léta množství významných osobností, 
ale především přes 100 000 návštěvníků. 
Byla to však na dlouhá léta poslední akce takového rozsahu a stala 
se jakousi symbolickou tečkou za podnikatelskými a tvůrčími 
snahami generací schopných a tvůrčích lidí z Novopacka.

Výběr z použité literatury:
Beran Josef: Paměti Nové Paky, Praha 1871
Bílek J: Památné události poutního chrámu Nanebevzetí Panny 
Marie v Nové Pace, Praha 1858
Čtení o výstavě, lidech a podhůří, Nová Paka 1947
Janů Otakar: Rok 1848 v Podkrkonoší, Turnov 1948
Jíra Josef : Nová Paka, popis přírodní a kulturněhistorický, 
Nová Paka 1931
Kaizl Ladislav: Lidová výživa, část I., Strava v Podkrkonoší, 
Praha 1944
Katalog „Krajinské výstavy v Nové Pace…„, Nová Paka 1935 
Kotík Antonín: Obraz minulosti Nové Paky, rukopis, S.A. Jičín
Kudrnáč Václav: Adresář a popis politického okresu Novopac-
kého, Semily 1903
Matějček Antonín: Nová Paka, Praha 1945

Novopacko, Vlastivědná monografie, I – III. Díl, Nová Paka 
1924 – 1934
Pamětní list, vydaný u příležitosti padesátého jubilea Řemeslnic-
ko-živnostenské besedy v Nové Pace, Nová Paka 1920
Scheufler Vladimír: Lidové hrnčířství v Českých zemích, Aca-
demia Praha 1972   

Miloslav Bařina

Městská doprava
Také letos bude v našem městě jezdit malý autobus, a to v obdo-
bí od 1. 11. 2010 do 31. 3. 2011. Čtyři spoje budou jezdit mezi 
sídlištěm a centrem města. Přibyla zastávka na Ořechovce, tam 
pojede jen první, ranní spoj. Ruší se linka do Přibyslavi.  
Základním smyslem je spojení sídliště a centra města. Prvotním 
impulzem byla neschůdnost „kapličky” při sněhové pokrývce – o 
holi se často nedá sejít.
Autobus bude zase jezdit zadarmo, vybírání jízdného by zdržovalo 
a množství lidí ve voze zatím není třeba regulovat. Jezdit může 
každý, přednost však mají důchodci a maminky s dětmi. 

Rudolf Cogan, předseda silničního výboru

Jezdí jen v pracovní dny, od 1. 11. 2010 do 31. 3. 2011

Heřmanice, závod 6:57 7:42 8:57 10:58
J. Grafka 6:58 7:43 8:58 10:59
Na Cihlářce čp. 544 7:00 7:45 9:00 11:00
U Studénky čp.1296 7:02 7:47 9:02 11:02
V Aleji 7:04 | | |
Ořechovka 7:06 | | |
Kaplička 7:07 7:49 9:04 11:04
Na Tržišti 7:09 7:51 9:06 11:06
Autobusové nádraží 7:11 7:53 9:08 11:08
Penny market 7:13 7:55 9:10 11:10
Poliklinika 7:15 7:59 9:14 11:14
U Studénky čp. 1296 7:17 8:03 9:18 11:18
Na Cihlářce čp. 544 7:19 8:05 9:20 11:20
J. Grafka 7:21 8:07 9:22 11:22
Heřmanice, závod 7:23 8:09 9:24 11:24

Zastávka „V Aleji” bude na křižovatce ulic V Aleji a Svobody. 
Zastávka „Ořechovka” je na křižovatce ulic Svobody a Gebaue-
rovy.
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ZE SPORTU

Novopačtí turisté informují:
Po úspěšném 45. ročníku novopackých pochodů, konaných v 
září, zveme vás, všechny zájemce o pohyb na čerstvém vzdu-
chu, na další akci – 37. ročník Posledního pochodu roku. 
Uskuteční v sobotu 6. listopadu t.r.
Trasy – 33 , 24 a 12 km. Start a cíl ve Skautském domě, start 
od 6,30 – 11 hod, cíl do 17 hodin.
Zajímavé body z tras:
33 km – Železnice, Bradlec, Kumburk, Klepanda
24 km – Klepanda, Kumburk
12 km – Zboží, Skalka pod Kumburkem.
Přijďte se rozloučit a zavzpomínat na léto, které definitivně 
skočilo. Náš kraj je ale krásný v kteroukoliv roční dobu a má 
svá kouzla, proto Vás zveme k účasti.
Bližší informace: J. Pilař, Fr. Pecháčka 1481, Nová Paka, 
telef. číslo 605 440 585.

Za Novopacké turisty Zlata Zákoutská 

Z malorážky nejlépe střílel Herbrych
V 6. ročníku veřejné soutěže ve střelbě z malorážky, kterou 
uspořádal Sportovně střelecký klub při novopacké Integrovaná 
střední škole ve střelnici Sopka v Nové Pace, s převahou zvítězil 
Vladimír Herbrych s nástřelem 187. Soutěžící stříleli vleže na 
50 m s pěti nástřelnými a dvaceti soutěžními ranami. Tentokráte 
střílelo třicet mužů, něžné pohlaví na střelnici chybělo.
Výsledky: 1. Vladimír Herbrych 187, 2. Martin Macek 181, 3. 
Miloš Tázlar 176, 4. Tomáš Staněk 175, 5. Jaroslav Lenfeld 167, 
6. Ondřej Tázlar 166, 7. David Stránský 166, 8. Antonín Pravý 
160, 9. Luděk Urban 155, 10. Roman Pokorný 148. 

Míla Pour

Müller vyhrál packý MTB půl maratón 
Za příjemného počasí, přesně s úderem jedenácté hodiny, vyjela 
předposlední zářijovou sobotu více než stovka bikerů na 4. ročník 
populárního novopackého závodu MTB maratón. Závodníci od 
místa startu na úpatí slalomového svahu Máchovky měli před 
sebou jednapadesát, resp jednatřicet kilometrů na měkké, místy po 
nedávných deštích rozbahněné trati vedoucí většinou po lesních 
a polních cestách či trávě. Zvláště delší trať s převýšením 1395 
km dala bikerům značně zabrat. Pořadatelé je již tradičně nechali 
mimo jiné, hned po zahřívacím kole přes náměstí vystoupat na 
Máchův kopec, dále po sjezdu k Bahňáků na letiště, následně až 
ke zřícenině hradu Kumburk odtud na horu Tábor a potom ještě 
ke zřícenině hradu Kozlov a ke zřícenině hradu Bradlec. 
K prvnímu roztrhání balíku cyklistů došlo při výšlapu po šoto-
linové cestě sáňkařské dráhy na vrchol Máchova kopce. O něco 
později odskočila dvojice, ve které byl výborný packý Dan Pol-
man spolu s vrchlabským Markem Müllerem. Tato dvojice se 
vzorně střídala na špici a postupně ukrajovala před dalšími borci 
sekundu za sekundou. Pět kilometrů před cílem, k velké smůle, 
která ho připravila určitě o stupně vítězů, píchl Dan Polman zadní 
kolo. Marek Müller zpomalil, ale po chvilce váhání, jestli má 
počkat a nebo jet sám dál, když za sebou několik desítek metrů 
viděl dalšího borce, tak do toho šlápl a nikým neohrožován projel 
v čase 2:23:31 cílem na úpatí „packé sjezdovky”. 
Na druhém místě protnul pomyslnou cílovou páskou, nahrazenou 
elektronickými snímači, Tomáš Vágenknecht (2:24:18) z Nové 
Paky před dalším Pačákem a bývalým juniorským reprezentantem 
Jirkou Šormem (2:30:34), který tak vyhrál vyšší věkovou kate-
gorii. „Takhle jsem snad v životě netrpěl. Od Kumburku jsem 
již jel sám a byla to veliká dřina”, řekl po dojezdu Jirka Šorm, 
který byl hned v zajetí své rodiny, přičemž se však neopomenul  
zeptat svého třináctiletého syna, jak se mu dařilo v juniorské 
kategorii. 
Výsledky (absolutní pořadí) – 51 km, převýšení 1395 m – 62 
startujících:
1. Marek Müller (KAH Vrchlabí) 2:33:31, 2. Tomáš Vagenknecht 
(Thank You Enika) 2:24:12, 3. Jiří Šorm (Spinfit Liberec) 2:30:
34, 4., Tomáš Janda (Rotor bike Plzeň) 2:31:08, 5. Lukáš Tříska 
(Merida Biking Team) 2:35:20, 6. Tomáš Tichý (I – Trenink 
– com) 2:35:51
Trať 34 km, převýšení 960 m (absolutní pořadí) – 41 startují-
cích: 
1. Leoš Baroch (Pell S bike team Lomnice) 1:34:44, 2. Milan 
Luňák (koloobchod.cz) 1:32:11, 3. František Vagenknecht (lyžaři) 
1:37:13, 4. Martin Fikar BAC BAKAKO ZV 80 Nová Paka) 1:
37:45, 5. Vojtěch Vaníček ( BAC BAKAKO ZV 80 Nová Paka) 
1:39:32, 6. Miloš Bujárek (Indoor Cycling Nová Paka )1:40:47.
Starší žactvo – 2 km: 1. Monika Kotyková (Velociped klub Nová 
Paka) 9:16, 2. Klára Kotyková (Velociped klub Nová Paka) 9:44, 
3. Daniel Rašín (Kobylice) 9:59.
Mladší žactvo - 1 km: 1. Jakub Ježek (Jilm Jilemnice) 4:38, 2. 
Martin Fejfar (Nová Paka) 4:43,2, 3. Martin Komárek (Nová 
Paka) 4:43,5.
Na trati 51 km v kategorii 1973 a starší zvítězil Jiří Šorm (2:
30:34), před Tomášem Jandou (2:31:08) a Pavlem Jiřenou (2:
39:33). V ženách na téže trati byla nejlepší Aneta Pražáková 
(3:16:38) před Janou Riedlovou (3:26:19) a Romanou Ježkovou 
(3:28:26). Na trase 34 km obsadili prvá tři místa v kategorii 
1974 a starší Zdeněk Vlačiha (52:15) před Tomášem Lelkem (2:
00:26) a Václavem Vomáčkou ( 2:01:01). Tuto trať v kategorii 
juniorů vyhrál Jan Vetterle (1:43:59) před Václavem Vomáčkou 
jun. (1:45:43) a Jiřím Šormem jun. (1:52:00).

    Míla Pour

Poslední zářijový čtvrtek se 
přišli rozloučit pro letošní rok 
ti nejmenší „atleti a atletky” 
s Letním stadionem účastí na 
závěrečných atletických závo-
dech dětí. Odbor všestrannosti 
novopackého Sokola zde uspo-
řádal již třetí letošní závody 
těch nejmenších, kteří se svými 
rodiči a prarodiči zaplnili tento 
novopacký sportovní stánek. K 
úspěšnému průběhu tohoto dět-
ského atletického hemžení na 
dráze přispělo na tuto dobu i 
celkem příznivé počasí a rov-
něž rodiče, kteří se dle potřeby 
zapojili do organizátorských a 
rozhodcovských činností. 
Rekordní počet (přes osmdesát 
dětí, od necelých tří let až po 
desetileté) si zazávodil v běhu 
na 100 m, překážkách, hodu 
velkým míčem a skoku do 
dálky – ty nejmenší z místa, ty 
větší s rozběhem. Odpoledne 
zakončili mladí atleti přespol-
ním během. 
Průběh všech disciplín byl ve-
lice zajímavý a někteří caparti, 

kteří závodili již po několiká-
té, si počínali již jako zkušení 
závodníci. 
Je zajímavé sledovat vývoj 
výkonů malých dětí. Zatímco 
u těch nejmenších je to pouze 
hra, některé výkony těch star-
ších stojí již za povšimnutí. 
Časy na stovku desetileté Mo-
niky Klazarové za 16,3 nebo 
devítiletých Jakuba Fialy za 
16,4, respektive stejně staré 
Kristýny Jánské za 16,5, která 
zvítězila ještě v dalších třech 
disciplínách, jsou na jejich 
věk opravdu výborné. Téměř 
o metr ve skoku dalekém zví-
tězil Michal Klacek, když mu 
pouze jeden centimetr chyběl 
do čtyř metrů. Několikráte 
stál na pomyslných stupních 
vítězů i sedmiletý Matěj Vik, 
který časem na 100 m za 17,7 
utekl druhému v cíli téměř o 
dvě sekundy. Z těch menších 
byli vidět bratranci Coganové, 
kteří si rozebrali vítězství v 
jedné kategorii. Flek jim dali 
Martin Plecháč a Jan Rücker, 

Zdařilé rozloučení se stadionem
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Většina komentářů ke skvělé-
mu výsledku Václava Fejfara 
v italské Maggioře i k celkové-
mu pořadí Mistrovství Evropy 
divize TAX zůstává poměrně 
chladná, jako by 
se jeho přední vý-
sledky považovaly 
za samozřejmost. 
Naštěstí tomu tak 
ve skutečnosti 
není. Sám jezdec 
si vítězství vedle 
domáci Štikovské 
rokle na další ob-
líbené trati velice 
považuje.
„Podařilo se mi 
především odmě-
nit všechny ty, 
kteří mi pomáhali 
i ve chvílích, kdy 
jsem zcela vážně 
chtěl předčasně 
ukončit sezónu a 
v jednu chvíli jsem 
zvažoval i konec 
závodění. Jsem 
rád jak za italské vítězství, 
tak i za celkově druhé místo 
v Mistrovství Evropy, protože 
po dvou nulách v úvodu sezó-
ny jsem tak vysoko ani nemohl 
pomýšlet. Ty před sebou jsem 
stále jen dotahoval.”
Tvoje vítězství bylo již deva-
tenácté v evropském závodě. 
Není moc jezdců, kteří jsou 
v historických tabulkách před 
Tebou. Navíc si stříbrnou příč-
kou v divizi TAX v celkovém 
pořadí posunul opět úspěch 
Čechů o jednu pozici výše.
„Jsem rád za každou výhru, 
ani nevím, že už jich je tolik, 
ale co takovej Jarda Hošek, 
který v pětašedesáti porazil 

celou evropskou špičku, navíc 
už po pětatřicáté! K titulu mi 
moc nechybělo, stačilo, aby se 
Kvašnin nedostal před Káraie, 
ale i tak musím být spokojený. 

Dobrá nálada panovala v celém 
týmu, i mezi sponzory, kteří za 
mnou do Itálie přijeli. Šťastný 
byl i pan Calleghan, kterému 
vděčím za skvělý motor i vý-
bornou spolupráci.”
Poklonu Ti vysekl i kolega 
– soupeř Ladislav Brožek, který 
nakonec obsadil nepopulární 
bramborovou pozici, přestože 
se prakticky celou sezónu držel 
v první trojce. Prohlásil, že jsi 
jezdecky mezi plechovkama 
nejlepší. 
„Každá pochvala potěší, 
Ládi mi je líto, že se v trojce 
nejlepších neudržel. Bodoval 
v každém závodě. Pro mě 
je příjemné zjištění, že jsem 

schopen konkurovat vloni 
Munnichovi, letos Kuipersovi, 
ale i Kvašninovi, Káraiovi, 
Pleskovasovi, kteří mají špič-
ková auta i zázemí. My z de-

vadesáti procent stavíme auto 
v lužanské garáži…”
Dva nedojeté závody, čtyři ví-
tězství, stříbro z Francie a také 
dvě velké havárie, to je bilance 
letošní evropské sezóny, kterou 
zakončíš doma na Setkání mi-
strů v Humpolci.„Jak už jsem 
řekl, každé vítězství mě utvr-
zuje v tom, že ještě nejezdím 
zbytečně. Ty havárky byly hod-
ně těžké – bolely, a to ve všech 
směrech. Jestliže v Seelowu mi 
k ní bylo dopomozeno, v Ma-
ďarsku to byla jezdecká chyba, 
ale doposud nevím, proč jsem 
tu pneumatiku trefil, tu zatáčku 
už jsem tam jel předtím nejmíň 
padesátkrát.”

Václav Fejfar zaznamenal nejlepší umístění českého jezdce mezi „plechovkami”
Všiml jsem si na doprovodném 
autobusu zvláštní nálepky: 
Letecký klub Libáň. Vysvětli 
nám to. 
„No to je jednoduché, po tý 

druhý ráně v Maďar-
sku, kdy jsem zase lí-
tal hodně vzduchem, 
mi to tam nalepili 
kluci z týmu. Taky 
se setkávám s po-
směšky, že bych měl 
ze dvora odvézt ty 
hromady šrotu…”
Ještě jednou upřímně 
gratuluji. Vícemistře 
Evropy, máš posled-
ní slovo.
„Chtěl bych moc 
poděkovat svým 
nejbližším za obrov-
skou trpělivost, klu-
kům z týmu Láďovi, 
Mirečkovi, Jarkovi, 
Jirkovi, Pavlovi i 
dalším, sponzorům 
v čele s firmami 
Keramika Knap, 

Autodoprava Otakar Číla, 
MUDr. Richard Zachoval, Au-
toelektrika J. Jebavý, Protlum 
J. Křístek, AV Engeneering, 
Havex a.s., Zepos, Novopacký 
pivovar, Vágner Transport, 
Autoklub Nová Paka, Elit plus, 
Fejfar Bus, PS Graph, pánům 
Pejznochovi a Pujmanovi, 
Martinovi Grabiecovi za kva-
litní bezpečnostní rám, který se 
letos hodil, a samozřejmě všem 
fanouškům, kteří mě zejména 
v Nové Pace povzbuzovali, ta 
atmosféra se nedá popsat, ta se 
musí zažít.”

 Pavel Vydra
Foto: Michaela Havlová, Da-
vid Jeřábek 

kteří vyhráli ve svých katego-
riích všechny discipliny. 
Novopačtí sokolové se těší na 
setkání s dětmi v sokolovně 
při sokolských cvičeních, 
která probíhají pro ty nejmen-
ší s rodiči ve čtvrtek a s těmi 
většími ve cvičení sokolíka 
v úterý. Ti nejstarší mohou 
navštěvovat tréninky atletů a 
basketbalistů. 
V některých disciplínách star-
tovali zvlášť chlapci a děvčata, 
tam, kde bylo dětí méně, závo-
dili dohromady. 

Vítězové a vítězky: 2007 a 
mladší - dívky - 100 m: Vi-
ková 37,0, 50 m př.: Ježková 

27,2, hod míčem: Ježková 
1,99, dálka: Ježková 1,02, 
přespolní běh: Dyntrová 1:
06,9, chlapci – 100 m: Dorotík 
33,2, 50 m př.: Dorotík 22.7, 
hod míčem: Vágenknecht 
2,49, dálka: Vágenknecht 
0,79, přespolní běh: Dorotík 
1,14,0, 2006 – společně - 100 
m: 26,2, 50 m př.: 15,0 5 hod 
míčem: 4,82 dálka: 1,20, přes-
polní běh: 45,5 vše Plecháč, 
2005 – dívky – 100m: 1. Rohá-
čová 21,7. 50 m př.: Roháčová 
12,1, hod míčem: Roháčová 
4,46, dálka: Kašparová 1,34, 
přespolní běh: Roháčová 1:
56,0, chlapci – 100 m: Cogan 
M. 19,5, 50 m př.: Cogan M. 

11,7, hod míčem: Cogan M. 
7,16 dálka: Cogan O. 1,53, 
přespolní běh: Cogan M. 
46,0, 2004 - společně - 100 
m: Kundrik 20,5, 50 m př.: 
Dytrych 11,6, hod míčem: 
Dytrych 6,36, dálka: Typlt 
1,48, přespolní běh: Dytrych 1:
58,6, 2003 -společně – 100 m: 
Vik 11,3, 50 m př.: Vik 10,2, 
hod míčem: Vik 4,06, dálka: 
Stuchlíková 2,42, přespolní 
běh: Vik 1:40,3, 2002 – spo-
lečně - 100 m: 18,0, 50 m př.: 
10,3, hod míčem: 5,32, dálka: 
3,06, přespolní běh: 1:38,3 - 
vše Rücker, 2001 – společně 
- 100 m: Jánská 16,1, 50 m 
př.: Jánská 9,1, hod míčem: 

Řeháček 6,68, dálka: Jánská 
3,25, přespolní běh: Jánská 1:
24,7, 2000 – společně - 100 m: 
Klazarová 16,5, 50 m př.: Kla-
zarová 9,3, hod míčem: Klaza-
rová 8,34, dálka: Rückerová 
3,37, přespolní běh: Klazarová 
1:33,0.          Míla Pour
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V sobotu 25. září se ve Dvoře 
Královém nad Labem konalo 
historicky I. mistrovství České 
republiky v klasických disciplí-
nách CTIF. A novopacké ženy 
u toho nechyběly.
V tomto tradičním termínu se 
do města safari každoročně 
sjížděla nejlepší družstva z 
republiky, aby změřila své 
síly při takzvaném Svatovác-
lavském poháru. Letos poprvé 
byla soutěž vyhlášena jako 
mistrovství České republiky. V 
této specifické soutěži startují 
9 členná družstva, která zápolí 
v požárním útoku CTIF (na su-
cho, bez vody ) a ve štafetě na 
400 metrů (8x50 metrů), na kte-
ré je nejzajímavější závěrečný 
osmý úsek, kdy závodník musí 
prolézt osm metrů dlouhý tu-
nel. Samotný útok je prováděn 
všemi devíti závodníky, každý 
má přesně určený úkol, který 
musí splnit a na který navazuje 
činnost dalšího závodníka. Po-
zorní rozhodčí dbají na přesné 
hlášení povelů, dodržování 
pravidel a samozřejmě i zde 
rozhoduje dasažený čas. Kro-
mě hlášení povelů v této dis-
ciplíně soutěžící mezi sebou 
nemohou komunikovat, což 
hlavně začínajícím družstvům 
činí nemalé potíže. 
Na I. mistrovství České repub-
liky s mezinárodní účastí repre-
zentovalo okres Jičín v hlavní 
kategorii A (bez započítání 
věkových bodů) družstvo z 
Valdic, v kategorii B (se zapo-
čítáním věkových handicapů) 
družstvo z Nové Paky. Páteř to-
hoto týmu tvořily právě ženy z 
Nové Paky: Pavla Pospíšilová, 
Jana Ottová, Lenka Fejfarová 
a Vlaďka Krausová, doplněné 
o Evu Steinerovou (Újezd pod 
Troskami), Ivanu Ročkovou 
(Újezd pod Troskami), Vlaď-
ku Šídlovou (Nemyčeves), 

Janu Bucharovou (Čejkovice) 
a Helenu Bernerovou (Hořice). 
Trenér družstva Milan Fikar 
(Valdice) měl největší problém 
skloubit trénink s pracovními 
povinnostmi jednotlivých žen. 

Navíc trénoval i družstvo Val-
dic, takže volného času oprav-
du mnoho nezbývalo. 
Nejvýznamnější domácí soutěž 
v disciplínách CTIF začala na 
travnaté ploše fotbalového sta-
dionu ve Dvoře Králové přesně 
v 10:00 hodin nástupem všech 

Ženy Nové Paky druhé v republice!!!
18 soutěžních družstev. Slav-
nostní zahájení provedl starosta 
SH ČMS Ing. Karel Richter, 
který přivítal závodníky i fa-
noušky zúčastněných sborů, 
včetně zástupců ze Slovinska, 

Polska, Maďarska a Německa a 
pozdravil sbor rozhodčích. Na 
jeho slova navázal i generální 
ředitel HZS České republiky 
genmjr. Miroslav Štěpán a 
plk. Ing. František Mencl, ře-
ditel HZS Královéhradeckého 
kraje. 

Po úvodním ceremoniálu se již 
rozeběhly první měřené trénin-
ky. Každé družstvo mělo mož-
nost využít jeden tréninkový 
pokus, po kterém následovaly 
dva pokusy v požárním útoku 
a rovněž dva pokusy ve štafetě. 
Po tomto soutěžním maratonu 
proběhlo závěrečné vyhlášení 
výsledků. Absolutními vítězi se 
stali muži z HZS Královéhra-
deckého kraje. V kategorii dob-
rovolných hasičů se v mužské 
kategorii nejlépe dařilo mužům 
ze Zibohlav a ženám z Velkého 
Meziříčí. Valdické dívky skon-
čily na krásném šestém místě. 
V kategorii žen se započtením 
věku zvítězily zkušené ženy z 
Frýdku Místku, na druhý stu-
pínek vystoupily ženy z Nové 
Paky. 
Závěrem se sluší poděkovat 
všem, kdo se tohoto mistrov-
ství zúčastnil. Není totiž vůbec 
jednoduché v dnešní uspěchané 
době skloubit pracovní povin-
nosti, rodinné starosti a k tomu 
všemu si ještě najít čas na tré-
nink a závod. 

L. Exner, SDH Nová Paka



32

Achát, měsíčník pro občany Nové Paky. Vydává Město Nová Paka. Odpovědný redaktor: Richard Urban - tel.: 493 760 713, e-mail: r. urban@fitos. cz. Redakční rada: Jiří Čejka, MUDr. 
Tomáš Roučka, PaedDr. Miloslav Pour, Mgr. Šárka Horáková. Nevyžádané příspěvky a fotografie se nevracejí. Za obsah článků odpovídají jejich autoři. Uzávěrka čísla vždy 15. v 
měsíci. Tisk FITOS spol. s r. o Stará Paka, 493 760 711-12, fax: 493 760 711. 

BASKETBAL

HISTORICKY PRVNÍ OKRESNÍ PŘEBORY 
JEDNOTLIVCŮ VE STOLNÍM TENISE 

V NOVÉ PACE
6. - 7. 11. 2010 se během víkendu v tělocvičně základní školy 
Husitská odehrají čtyři turnaje s vysokým počtem účastníků. V 
sobotu od 8.00 bude probíhat okresní přebor jednotlivců, kde by 
se mělo představit kolem 60 hráčů z celého okresu. Obsazenost 
bude velice kvalitní, představí se zde mnoho hráčů z ligovými 
zkušenostmi. Od 15.30 bude zahájen turnaj neregistrovaných. 
Druhý den od 8.00 budou realizovány okresní přebory mladšího 
a staršího žactva.
Ambice Novopackých - v kategorii mužů by se mohlo opakovat 
parádní 3. místo Vojty Kazdy z loňského roku a zejména hráči 
„áčka„ se budou chtít poprat o medailové pozice. V mladších 
a starších žácích jsou mladí Novopačáci velkými favority na 
všechny medailové pozice. Přijďte se podívat na pěkný stolní 
tenis a zafandit novopackým hráčům, případně si i zahrát soutěž 
neregistrovaných. 

Oddíl Stolního tenisu TJ Nová Paka

TURNAJ VE STOLNÍM TENISE 
NEREGISTROVANÝCH

ROZPIS TURNAJE
Pořadatel: TJ NOVÁ PAKA ODDÍL STOLNÍHO TENI-
SU
Datum konání: sobota 6. 11. 2010
Místo konání: 2. ZŠ Nová Paka(Husitská)-tělocvična
Vedení soutěže: vrchní rozhodčí Vojtěch Kazda
Přihlášky: do čtvrtka 4. 11. 2010 
  telefonicky na 724 151 783,
  nebo voj.kaz@seznam.cz
Startovné: 50 Kč za dvouhru a 20Kč za čtyřhru 
Samozřejmě dřív přihlášená družstva mají přednost, takže nevá-
hejte!!! Kapacita je 40 hráčů.
Losování: po prezentaci před zahájením turnaje 
Předpis : hraje se podle pravidel stolního tenisu.
Míčky : zajistí pořadatel DHS***
Startují : hráči všech věkových kategorií a pohlaví. 
  Neregistrovanost hráčů zaručuje pořadatel. 
Disciplíny: dvouhry a čtyrhry 
Systém soutěže: dvoustupňový: I. stupeň skupinový (skupiny 
po 5 hráčích- postupují 4)
  II. vyřazovací
  čtyřhry: vyřazovací
Rozhodčí: z řad hráčů podle pokynů
  vrchního rozhodčího 
Ceny:  první tři hráči obdrží poháry 
  ceny do 5. místa ve dvouhře a do 3. čtyřhře.
  cenu dostane pouze ten, kdo vydrží 
  do závěrečného vyhlášení! 
Časový pořad: 15.00 -15.30 - prezentace 
  15.30 - zahájení dvouher 
  17.00 - předpokládané zahájení čtyřher
  20.00 - předpokládané vyhlášení
Pořadatel si vyhrazuje právo časového posunu pořadu
Občerstvení: zajištěno v hojné míře
Různé: NUTNÁ SÁLOVÁ OBUV - JINAK NEBUDE HRÁČ 
VPUŠTĚN DO TURNAJE!!!

STOLNÍ TENIS

VBL mužů

1. SK Týniště nad Orlicí 5 5 0 416:355 10 

2. Sokol Nová Paka 5 4 1 391:358 9 

3. TJ Dvůr Králové nad Labem 6 3 3 453:425 9 

4. Sokol Vysoké Mýto 6 3 3 430:457 9 

5. Spartak Rychnov nad Kněžnou 5 3 2 371:339 8 

6. Spartak Choceň 6 2 4 372:395 8 

7. TJ Tesla Pardubice „B„ 6 2 4 395:423 8 

8. BK Přelouč 4 3 1 331:263 7 

9. BVK Holice v Čechách 5 2 3 369:345 7 

10. TJ Jiskra Hořice 6 1 5 420:485 7 

11. TJ Turnov 5 2 3 293:340 7 

12. TJ Svitavy „C„ 3 2 1 212:205 5 

13. SKB Česká Třebová 4 1 3 238:301 5 

VBL žen

1. Sokol Hr. Králové „B„ 4 4 0 431:184 8 

2. Sokol Nová Paka 4 4 0 363:209 8 

3. BK Trutnov „B„ 4 3 1 309:189 7 

4. SK Týniště n. Orlicí 4 3 1 330:213 7 

5. TJ Jiskra Ústí n. O. 4 2 2 255:287 6 

6. BK Přelouč 4 2 2 237:287 6 

7. BK Stud. Pce „C„ 4 2 2 191:295 6 

8. TJ Jiskra Hořice 4 1 3 201:217 5 

9. BSK TJ Jičín B 4 1 3 236:257 5 

10. SŠB Pardubice 4 1 3 183:275 5 

11. TJ Jeka Pardubičky 4 1 3 204:351 5 

12. TJ Jiskra H. Brod 4 0 4 199:375 4

Mladší mini: SK Týniště - Sokol N. Paka 2:157 a 7:195. Muži: 
N. Paka - Holice 88:63, N. Paka - Tesla Pardubice B, 81:60, V. 
Mýto - N. Paka 65:73, Choceň - N. Paka 60:68. M. Pour


